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OR.RG. 0002.8.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR VIII/2015 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 29 czerwca 2015r. 

w godz. od 16:00 do 20:30 

 w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych w sesji udział wzięło 14 radnych (nieobecny Radny Przemysław 

Kaźmierczak).  

 

W sesji udział wzięli : Wójt Pan Krzysztof Urbas, Sekretarz Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu 

Gminy, pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak. 

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. Następnie przedstawiła 

porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołów obrad z poprzednich sesji tj. z dnia 25 maja i 08 czerwca 2015r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości, 

b) wyrażanie zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, 

nieruchomości rolnych położonych w miejscowości Czarnotki, 

c) wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnych umów 

dzierżawy nieruchomości rolnych, 

d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Zaniemyśl za rok 2014, 

e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji 

w Zaniemyślu za 2014 rok, 

f) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2015, 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

h) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2014 rok: 

- rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2014 rok oraz z wykonania budżetu za 2014 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Zaniemyśl 

za 2014 rok, 

- dyskusja nad sprawozdaniami, 

- głosowanie uchwały. 

i) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl 

za 2014 rok: 
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- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

- dyskusja, 

- głosowanie uchwały w sprawie absolutorium. 

j) ustalenia sieci publicznych szkół oraz określenia granic ich obwodów, 

k) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa z dnia 12 czerwca 2015 roku, 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Pani 

Przewodnicząca Ja w sprawie poprawki do protokołu, w trakcie głosowania za uchwałą w sprawie 

rozwiązania Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu Pani liczyła dwa razy te głosy   

i dwa razy się pomyliła, wnoszę poprawkę ponieważ  w protokole zostało ujęte ostatnie słowo Pani, 

Pani stwierdziła że było 9 głosów za, 5 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się, a było 9 głosów za             

i 6 głosów przeciw, tak, że nie było żadnego głosu wstrzymującego się, nie wiem skąd on się wziął, ale 

prawda jest taka, że 9 było za, 6 przeciw i proszę o poprawienie protokołu” 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „przyjęłam do wiadomości, proszę o przegłosowanie, 

kto jest za przyjęciem tych protokołów, po poprawkach”  

 

W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte  14 głosami „za”. 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo  

 

Informacje z zakresu z przeprowadzonych przetargów i realizowanych robót 

 

 przebudowa ul. Libelta w Zaniemyślu 

w dniu 16 czerwca br. w wyniku ogłoszonego przetargu nieograniczonego złożono 8 ofert na realizację 

przebudowy ul. Libelta w Zaniemyślu poprzez budowę sieci kanalizacji deszczowej wraz                            

z utwardzeniem kostką betonową. Złożono oferty o wartościach od  161.405,21 do 309.373,57 zł. 

brutto. Po przeanalizowaniu ofert stwierdzono ważność wszystkich i wybrano do realizacji firmę 

Brukarstwo Kasprzak Sp. z o.o. ul. D. Cieszyńskiego 10, 63-720 Koźmin Wielkopolski za kwotę 

161.405,21 zł. brutto i terminem realizacji do 30 września 2015 r. 

      

 adaptacja części świetlicy w Mądrych na lokal socjalny 

w dniu 26 maja br. wykonawca zgłosił zakończenie prac związanych z powyższym zadaniem                       

i 28 maja br. dokonano odbioru końcowego wykonanych robót.  Wartość robót zgodnie z umową to 

kwota 74.937,23 zł. brutto. Od dnia 12.06.2015 r. lokal socjalny zajmuje rodzina, której wyrokiem 

Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej z dnia 15.06.2011 r. przyznany został lokal socjalny.  
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 przebudowa drogi w Dobroczynie 

w dniu 16 czerwca br. wykonawca zgłosił zakończenie prac związanych z powyższym zadaniem i dnia 

22 czerwca 2015 r. dokonany został odbiór końcowy. Zakres robót jakie zostały wykonane zgodnie               

z podpisana umową nr RI. 08/2015 obejmował: 

- wykonanie podbudowy z kruszywa łamanego na powierzchni 8442,22 m2, 

- wykonanie nawierzchni z betonu asfaltowego grubości 5 cm po zagęszczeniu na powierzchni 

7586,62 m2, 

- montaż oznakowania pionowego 

Wartość wykonanych prac 288.308,84 zł. brutto  

a więc Szanowni Państwo droga wykonana, robiliśmy dwuetapowo, prawie 1,6 km, droga przez 

Dobroczyn jest zakończona, odebrana i można korzystać 

 

 rewitalizacja obszarów zdegradowanych społecznie w miejscowości Śnieciska 

w ramach powyższego programu zgodnie z podpisaną umową dostarczono w dniu 22 maja 

dokumentację geotechniczną, niezbędną do opracowania projektu boiska i zagospodarowania całego 

terenu naszego mienia komunalnego, są problemy, teren jest bardzo trudny ze względu na bardzo 

wysokie posadowienie wód gruntowych, ale zobaczymy w jaki sposób to zrobić, będę Państwa 

informować, chcemy zaprojektować boisko wielofunkcyjne z nawierzchnią sztuczną, ogrodzić 

wysokim ogrodzeniem tak jak jest na ORLIKU poza tym zdemontować obecne ogrodzenie, 

pobudować nową szeroką bramę wjazdową oddaloną od chodnika, chcemy utwardzić pewien zakres 

tego terenu a więc drogę dojazdową do obiektu szkolnego z ewentualnymi miejscami postojowymi, po 

projekcie będziemy musieli uzyskać zgody od Konserwatora Zabytków i Przyrody na wykonanie tych 

prac, wstępnie koncepcję zagospodarowania uzgadnialiśmy z Konserwatorem, po sześciu miesiącach 

dotarła informacja i decyzja, że częściowo drzewa, które przeszkadzają jest zgoda na ich wycięcie, 

oczywiście teraz nie będziemy wycinać ponieważ jest okres ochronny – wycinka jesienią, późną 

jesienią, w tej chwili robimy rozeznania cenowe za ile firma usunie drzewa na które jest zgoda 

 

 badanie Jeziora Raczyńskiego w Zaniemyślu 

jak informowałem badania wykonywane są od wczesnej wiosny a więc od marca, systematycznie 

laboratorium z Poznania przyjeżdża, pobiera próbki, bada te wody jak one się zachowują w trakcie 

całego roku kalendarzowego, od marca do końca listopada, w trakcie staraliśmy się aby otrzymać 

chociaż częściowo pomoc finansową z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, w dniu 08 czerwca br. z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu otrzymaliśmy dofinansowanie na realizację zadania pn. Badanie Jeziora 

Raczyńskiego w Zaniemyślu, które obejmować będą analizy parametrów fizyczno – chemicznych                 

i biologicznych wód i osadów dennych z opracowaniem wyników badań wraz z wnioskami. Wartość 

dofinansowania to kwota 20.000,00 zł brutto. 

 

 budowa hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu 
w dniu 27 maja br. dokonano odbioru częściowego robót wykonanych w powyższym obiekcie, część 

robót było zrealizowanych w ubiegłym roku. Wartość odebranych robót to 799. 999,38 zł brutto, 

kolejny częściowy odbiór nastąpi prawdopodobnie w miesiącu sierpniu, po wykonaniu kolejnego 

etapu na wartość 800 tys. zł, na koniec roku pozostała część, w tym roku chcemy zakończyć stanem 

surowym zamkniętym roboty budowlane na hali, dalej wykonawca będzie wykonywał stany 

wykończeniowe wewnątrz  

 

 pozostałe roboty i zakupy 

1. zakupiono oznakowanie pionowe z nazwami ulic i tabliczki kierunkowe do posesji dla 

miejscowości Lubonieczek oraz 2 lustra drogowe dla Zaniemyśla ul. Sosnowa/Dębowa oraz 

Lubonieczka – trzeba pojechać i zastanowić się gdzie zamontować  gdyż to co zostało 

wskazane : droga powiatowa – droga gminna, tam jest lustro niepotrzebne,   

2. zakończono Remont pomieszczeń Policji, Straży Rybackiej  –  wartość odebranych robót 

zgodnie z zawartymi umowami to kwota 11.634,41 zł. brutto, 

3. zakupiono i nasadzono kwiaty na terenie Zaniemyśla za kwotę 2.928,00 zł brutto. 
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4. utwardzono nawierzchnię ulicy Magazynowej w m. Łękno poprzez wyrównanie i uwałowanie 

istniejącej podbudowy oraz położenie warstwy destruktu wraz z uwałowaniem. Wartość 

wykonanej usługi to 9.840,00 zł brutto 

 

Informacja z zakresu oświaty 

 

Z uwagi na konieczność rozdysponowania środków przeznaczonych na stypendia szkolne na rok 

szkolny 2014/2015 na okres styczeń  – czerwiec  2015r. w kwocie 31.130,00 zł , (na którą składa 

się: 80% otrzymanej dotacji celowej w wysokości 26.556,00 zł oraz 20% środków własnych gminy 

w kwocie 6.639,00 zł) Gminna Komisja Stypendialna na posiedzeniu odbytym w dniu 9 czerwca  

br. zweryfikowała i rozpatrzyła złożone do dnia 15 września 2014 roku  wnioski. 

Ustalono, że wpłynęło ogółem 67 wniosków, z czego: 60 wniosków  rozpatrzono pozytywnie, a 10 

wniosków negatywnie, ze względu na przekroczenie kwoty kryterium dochodowego na osobę w 

rodzinie, tj. kwoty 456,00 zł. 

Rozpatrzone pozytywnie 60 wniosków rozdysponowano następująco: 

- 22 wnioski zakwalifikowano do I grupy dochodowej (miesięczny dochód netto na członka 

rodziny ucznia nie przekracza kwoty 319,20 zł); 

- 38 wniosków zakwalifikowano do II grupy dochodowej (miesięczny dochód netto na członka 

rodziny ucznia jest wyższy niż kwota 319,20 zł i nie przekracza kwoty 456,00 zł). 

Zgodnie z uchwałą Rady Gminy z dnia 17 września 2012 roku wysokość miesięcznego 

stypendium szkolnego w danym roku szkolnym uzależniona jest od zakwalifikowania ucznia do 

odpowiedniej grupy dochodowej i wynosi: 

- przy I grupie dochodowej nie mniej niż 106 zł i nie więcej niż 212,00 zł;  

- przy II grupie dochodowej nie mniej niż 84,80 zł i nie więcej niż 106,00 zł. 

Wobec powyższego Komisja zaproponowała wypłacenie stypendium – jednorazowo: 

- 22 uczniom po 650,00 zł, (czyli po 130,00 zł x 5 m-ce) zakwalifikowanym do I grupy 

dochodowej, co stanowi łącznie kwotę w wysokości – 14.300,00 zł 

- 35  uczniom  po  450,00 zł  (czyli po 90,00 zł x 5 m-ce)  oraz 

    3  uczniom  po  360,00  zł  (czyli  po 90,00 x 4 m-ce)  zakwalifikowanym  do II grupy 

dochodowej, co stanowi łącznie kwotę w wysokości  – 16. 830,00 zł 

                   Ogółem kwota przyznanych stypendiów wyniosła 31.130,00 zł 

                                                                                                                

Pozostałą kwotę w wysokości 2.065,00 zł (stanowiącą 6,2% dotacji) Komisja przeznaczyła na 

zasiłki szkolne, o które wnioskowali  Dyrektorzy szkół, zgodnie bowiem z przepisami prawnymi 

na w/w zasiłki przeznacza się co najmniej 2 % dotacji celowej otrzymanej przez Gminę. 

Dyrektorzy wnioskowali łącznie   o przyznanie 7 zasiłków, tj:  

- dla 3 uczniów Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu, którzy otrzymali po 

355,00 zł; 

- dla 2 uczniów Szkoły Podstawowej w Śnieciskach i dla 2 uczniów Szkoły Podstawowej                

i Gimnazjum w Pigłowicach, którzy otrzymali po 250,00 zł. 

 

Formą realizacji stypendiów i zasiłków jest refundacja kosztów wydatkowanych na cele 

edukacyjne w formie przedłożonych faktur, których wypłaty realizowane były w II połowie 

czerwca br.  w formie przelewu na indywidualny rachunek bankowy. 

 

Informacja dotycząca zatrudnienia 

Ogłoszony ponowny nabór na Kierownika Referatu Infrastruktury w Urzędzie został 

rozstrzygnięty pozytywnie. Z dniem 1 sierpnia 2015 roku zostanie zatrudniony Pan Ryszard 

Gaffling – Gierczyński. Mieszkaniec Kijewa. Wymieniony posiada wykształcenie wyższe – 

Politechnika Poznańska – Wydział Architektury i Urbanistyki (mgr inż. architekt), 9 letni staż 

zawodowy, w tym nauczyciel akademicki, działalność gospodarcza m.in. w zakresie 

kosztorysowania inwestycji obecnie zatrudniony jako inżynier budowy. Był to drugi konkurs na to 

stanowisko, pierwszy, jeden kandydat, właściwie miało się podejmować decyzje o rozstrzygnięciu 

konkursu, tak się stało, że kandydat otrzymał lepiej płatną pracę u Prezydenta Poznania                           



5 

 

i zrezygnował z objęcia tego stanowiska, myślę, że ten wybór będzie ostateczny i Pan  Ryszard 

Gaffling – Gierczyński od 1 sierpnia przystąpi do wykonywania swoich zadań, na sesji zostanie 

przedstawiony 

 

Informacja z zakresu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu  

Zakład w okresie międzysesyjnym wykonał następujące zadania: 

 zmodernizował główną przepompownię ścieków w Łęknie, wymieniono wszystkie kolektory 

tłoczne w technologii stali nierdzewnej, zainstalowano kosz mechaniczny na skrawki, 

dokonano zmian w oprogramowaniu, 

 Zakład usunął trzy awarie w przepompowniach ścieków w miejscowościach  Zwola, Polwica                 

i Zaniemyśl, 

 usunięto awarię sieci wodociągowej, z azbestu w miejscowości Łękno przy ulicy Polwickiej 

oraz sieci wodociągowej w miejscowości Pigłowice i Czarnotki,  

 Zakład przeprowadził konserwację i remont dyfuzorów na gminnej oczyszczalni ścieków, 

 Zakład wymienił kolejne dwadzieścia sztuk wodomierzy u odbiorców wody, Zakład wykonał 

pięć nowych przyłączy wodociągowych do nieruchomości, które wnioskowały i jedno 

przyłącze kanalizacyjne, 

 Zakład wykonywał prace porządkowe na terenie Gminy – koszenie trawy, uzupełnianie 

ubytków w drogach gminnych, sprzątanie na terenie Gminy, sprzątanie dróg gminnych                      

z pozostałości piasku po okresie zimowym,  

 

Informacja o zmianach w mieniu komunalnym 

 

 w dniu 02 czerwca 2015r. podpisany został protokół uzgodnień dotyczący nabycia  na rzecz 

Gminy Zaniemyśl  nieruchomości położonej w m. Zaniemyśl, oznaczonej nr ew. 142/3 o pow. 92 m2, 

zajętej pod drogę gminną – poszerzenie ul. Mickiewicza. Uzgodniono cenę nabycia w wysokości 

2.760,00 zł, gmina pokryje koszty aktu notarialnego oraz koszty niezbędnej dokumentacji geodezyjnej. 

Uchwała Rady Gminy  w przedmiotowej sprawie została podjęta na sesji w dniu 25.05.2015r. 

 

 w dniu 25 czerwca 2015r. podpisany został protokół uzgodnień dotyczący sprzedaży 

nieruchomości  na rzecz dotychczasowego najemcy, oznaczonej nr ew. 465/2 o pow. 264 m2 , 

położonej w m. Zaniemyśl, przy ul. Śremskiej 5, zabudowanej  częścią budynku mieszkalnego,                    

w której mieści się  lokal mieszkalny nr 2. Cena nieruchomości została ustalona przez uprawnionego 

rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 97.500,00 zł. Od ceny tej przysługuje nabywcy bonifikata                   

w wysokości 90%, ponieważ dokona on wpłaty jednorazowej, przed zawarciem aktu notarialnego. 

Koszt aktu notarialnego ponosi nabywca. Uchwała Rady Gminy w przedmiotowej sprawie została 

podjęta na sesji w dniu 27.10.2014r. ze zmianą w dniu 30.03.2015r. 

 

 ogłoszony na dzień 12 czerwca 2015r. przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż dwóch 

działek budowlanych w położonych w miejscowości Lubonieczek, nie odbył się z powodu braku 

chętnych nabycia. Nie odbył się również przetarg na sprzedaż lokalu użytkowego w  budynku 

położonym  przy ul. Poznańskiej 16 w m. Zaniemyśl, również nie było chętnych.  

 

 w dniu 02 czerwca br. ogłoszony został przetarg ustny nieograniczony  na sprzedaż  działki 

budowlanej, oznaczonej nr ew. 444/3 o pow. 671 m2, położonej w m. Zaniemyśl, przy ul. 

Raczyńskiego. Cena wywoławcza wynosi 74.000,00 zł. (sprzedaż zwolniona z podatku VAT). 

Zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zaniemyśl 

nieruchomość położona jest w terenach z wiodącą funkcją mieszkalnictwa. Przetarg odbędzie się                  

w dniu 10 lipca 2015r. o godz. 10oo , warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie wadium                 

w wysokości 5.000,00zł. w terminie do dnia 06 lipca 2015r.   
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Ogłoszenie o przetargu zostało wywieszone na tablicach ogłoszeń UG, umieszczone zostało na stronie 

internetowej Urzędu, a ponadto opublikowane zostało w Gazecie Średzkiej. Informacji dotyczących 

przetargu udzielają pracownicy Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami.   

 

Informacja  z zakresu rolnictwa 

w dniu 31 maja 2015r. odbyły się wybory do  Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej.                    

W Gminie Zaniemyśl uprawnionych do głosowania było 626 osób. W wyborach wzięło udział 40 

osób, tj. 6,4%.  W wyniku wyborów z Gminy Zaniemyśl członkami Rady Powiatowej Wielkopolskiej 

Izby Rolniczej zostali: Pani Agnieszka Śniedziewska zam. Majdany i Pan Andrzej Kowarz zam. 

Pigłowice. Gratuluje wyboru. 

 

Informacje z zakresu Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji  

 już w sobotę, na amfiteatrze rozpoczęły się, i tak będzie co tydzień, przez cały sezon, do końca 

sierpnia, muzyczne lato, z wyłączeniem 25 lipca, w tym dniu odbędą się Zaniemyskie Bitwy Morskie, 

 w okresie letnim Moje Boisko ORLIK będzie czynne w godzinach od 11 do 2100, 

 wydzierżawiono teren na miejscu do kąpieli , możliwość jest wypożyczenia sprzętu wodnego, 

 dzisiaj otrzymaliśmy informację, że jest problem z ratownikami, umowy zostały podpisane                

w miesiącu marcu, niestety na warunki finansowe ratownicy się nie zgadzają, żądają  dużo 

wyższej, a mianowicie – mieli otrzymywać kwotę 1.500,00 zł., żądają 2.800,00 zł., w całej 

Polsce jest ten problem, będziemy podejmować decyzje, 

 niestety nie udało się utrzymać wysokiego poziomu wód w naszych jeziorach, szczególnie 

bardzo to odczuwa jezioro Raczyńskie, oceniam, że o 80 cm lustro jeziora się obniżyło, co 

bardzo negatywnie, szczególnie w okresie lata skutkuje dla jeziora Raczyńskiego, które jest 

najpłytsze z rynny zaniemyskiej, jest to też przyczyną, że wysokie temperatury docierają do 

dna i następuje przy wysokich temperaturach i nasłonecznieniu niestety spotęgowanie 

zakwitów, które wpływają na jakoś wody, dzwoniłem do Miłosławia aby przeanalizowali 

sytuację, 

 trwają prace przygotowawcze do Bitew Morskich, są to sprawy organizacyjne, które niestety 

stawiają bardzo dużo wymagań,  jest to impreza masowa 

 

Informacje w placówkach oświatowych 
W okresie wakacyjnym szkołach zostaną wykonane następujące prace remontowe: 

1. w Zaniemyślu  

 częściowa wymiana ogrodzenia (prace się rozpoczęły),  

 wymiana drzwi wejściowych (2 szt.),  

 modernizacja kanalizacji sanitarnej (zewnętrzna – przy budynku świetlicy), 

 modernizacja hydrantów wewnętrznych, 

 malowanie korytarza i szatni (przy sali gimnastycznej) 

2. w Śnieciskach  

 remont kuchni i korytarza 

 

Liczba ofert na konkurs dyrektora  

dzisiaj do godz. 15 – tej było składanie kandydatur na dyrektora szkoły Podstawowej w Zaniemyślu               

i Gimnazjum, wpłynęły dwie kandydatury na dyrektora Szkoły Podstawowej, na dyrektora Gimnazjum 

pięć kandydatur. 

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Pani 

Przewodnicząca, Panie Wójcie mam interpelację,  kiedy zostanie podpisany Akt Notarialny, który 

potwierdzi zmiany właściciela zespołu pałacowo - parkowego, czyli tak naprawdę kiedy Gmina 

Zaniemyśl stanie się jego prawnym właścicielem, bo na dzień dzisiejszy nie jest, druga prośba bardzo 

bym prosił o kserokopie wniosku pana Wójta o zwołanie posiedzenia siódmej sesji Rady Gminy 
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Zaniemyśl , sesji w której podjęto uchwałę o rozwiązaniu Zespołu szkoły Podstawowej i Gimnazjum, 

sesji z dnia 08 czerwca, sesji, bo wtedy to my, zebraliśmy się na wniosek Pana Wójta, prawda” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Sołtysowi wsi Lubonieczek Pani Kamili Kołackiej 

„Panie Wójcie, Szanowna Rado, w imieniu sołtysów zwracam się z wnioskiem do Wysokiej Rady               

o podwyższenie miesięcznego wynagrodzenia dla Nas, chciałam bym ten wniosek złożyć na ręce Pani 

Przewodniczącej” 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/46/2015  została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego protokołu 

 

7b) w sprawie wyrażanie zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego, nieruchomości rolnych położonych w miejscowości Czarnotki przedstawiła 

Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/47/2015  została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego protokołu 

 

7c) w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości rolnych przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „proszę Państwa 

to kolejna uchwała, gdzie podejmujemy decyzję o przekazaniu Panu Wójtowi możliwości, zgodę na 

bezprzetargowe zawarcie kolejnych umów dzierżawy, no niestety jeszcze ciągle, przystępujemy nie po 

raz pierwszy, jest ciągle uchwała anonimowa, podejmujemy uchwałę zgadzając się na dzierżawcę, no 

nie wiem kto był dzierżawcą, prosiłem o informacje, tej informacji Państwo odmówiliście, bo się 

okazało, że ochrona danych osobowych, ponoć w interpretacji Pana Radcy nie pozwala przedstawić 

tutaj dzierżawcy, a pytam się jak się ma ustawa o ochronie danych osobowych w informacji Pana 

Wójta o wyborze kierownika Referatu, powiedział Pan imię i nazwisko publicznie wszystko, to jest 

analogiczna sytuacja jest to dzierżawca z mieniem, które jest mienie publiczne, także Panie Wójcie 
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bardzo proszę o te informacje, w Środzie są uchwały gdzie wymienia się w samej uchwale imię                   

i nazwisko dzierżawcy, bo jest to majątek gminny, biorąc pod uwagę przejrzystość sytuacji powinna 

być ta osoba wymieniona, dziękuję” 

głos zabrał Wójt „Szanowni Państwo, tutaj można mieć różne swoje wątpliwości, jeżeli chodzi                   

o wybór kierownika Referatu Infrastruktury, będzie to osoba publiczna, składając dokumenty wyraził 

zgodę, każdy kandydat zawsze wyraża zgodę na upublicznienie jego nazwiska, jeżeli chodzi                       

o dzierżawę tutaj akurat, czy nawet do tej ustawy, oczywiście w Polsce zawsze są kontrowersje, jeżeli 

mógłbym to pracownicy by przekazywali te informacje, ale nie chcę żebyśmy byli narażeni na to, że ta 

osoba, proszę”   

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „nie przekazywali” 

głos zabrał Wójt „nie przekazujemy”          

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „ nie przekazywali pracownicy tej informacji Panie Wójcie” 

głos zabrał Wójt „nie przekazywali ze względu na to, że jest ochrona danych osobowych, nie 

możemy Państwu, Wysokiej Radzie przekazywać np. informacji na temat podatników chociażby od 

nieruchomości, nie możemy przekazywać informacji, Państwo podejmujecie decyzje czy działkę                  

o numerze geodezyjnym takim i takim, o powierzchni np. hektara mogę zawrzeć umowę dzierżawy 

czy też nie, jeżeli będzie informacja od prawników, że można podawać nazwiska to będziemy 

podawać, nie chce niczego ukrywać, zataić, to nie jest w moim interesie, chodzi o to, że ta 

nieruchomość wolna powinna mieć dzierżawcę czy rolnika czy inną osobę, która dzierżawi to, jeżeli 

działki rolne mają dojazd z drogi publicznej wówczas proszę żebyśmy to zrobili przetargiem 

nieograniczonym, wówczas wybieramy z przetargu tą osobę, tak jest ochrona danych osobowych jest, 

nie chce się upierać przy tym, jeżeli będzie to określone wyraźnie, że możemy podawać to będziemy 

Państwu podawać”  

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Pani Przewodnicząca poproszę w takim razie interpretację 

prawna tejże uchwały, że musimy podejmować uchwałę praktycznie anonimową” 

głos zabrał Wójt „jeżeli mogę jeszcze, Szanowni Państwo czy to jest ważne kto nieruchomość 

gminną dzierżawi Kowalski czy Nowak, czy to jest ważne, to nie chodzi kto wydzierżawia tylko 

Państwo wyrażacie swoją wolę, podejmując uchwałę czy mogę tę nieruchomość wydzierżawić” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Panie Wójcie mylimy dwa pojęcia, chodzi o pewną 

przejrzystość, jest to majątek gminny i z tego powodu należy, osoba, która dzierżawi musi się zgodzić 

na upublicznienie tego, to jest, nie wyrażanie tego jest korupcjogenne, bo ktoś może powiedzieć Panie 

Wójcie cała Pana rodzina dzierżawi te wszystkie użytki rolne, niech się Pan nie łapie za głowę, taka 

jest prawda, a Ja nie wiem Panie Wójcie, dlatego proszę o interpretacje prawną” 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/48/2015  została podjęta przy:  

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego protokołu 

 

7d) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Zaniemyśl 

za rok 2014 przedstawiła Pani Alina Sobkowiak, Kierownik Biblioteki Publicznej w Zaniemyślu 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/49/2015  została podjęta przy:                                 

13 głosach „za” 
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0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 radny nieobecny podczas głosowania 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego protokołu, 

 

7e) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji 

w Zaniemyślu za 2014 rok przedstawiła Pani Anna Nowak, Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu  

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/50/2015  została podjęta przy:                                

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego protokołu. 

 

7f) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2015 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/51/2015 została podjęta przy                                          

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

7g) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/52/2015 została podjęta przy                                         

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 9  do niniejszego protokołu 

 

7h) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2014 rok  

 

- rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2014 rok oraz z wykonania budżetu za 2014 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

Wójt powiedział, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, sprawozdanie finansowe było w ubiegły 

poniedziałek szczegółowo omówione, one jest jak gdyby wspólnie sprawozdaniem rocznym                    

z wykonania budżetu, to sprawozdanie jest bardzo obszerne, całego sprawozdania Państwu nie będę 

czytał, chyba, że będzie wola, chcę przedstawić jak wyglądała realizacja budżetu w roku 2014, i tak 

Rada Gminy Zaniemyśl 30 grudnia 2013 roku uchwaliła budżet na rok 2014 w następujących 

wysokościach  

 dochody na kwotę 17.859.843,57 zł, 

 wydatki na kwotę 21.900.651,96 zł. 

W tym budżecie deficyt planowany był w wysokości 4.040.808.39 zł.  

 

Przychodami budżetu było zaciągnięcie pożyczek i kredytów w wysokości 2.977.173,50 zł oraz wolne 

środki w kwocie 1.293.308,39 zł, natomiast rozchodem budżetu była spłata pożyczek zaciągniętych             

w latach ubiegłych w wysokości 229.673,50 zł. W budżecie na 2014r. planowano deficyt budżetu                

w kwocie 4.040.808,39 zł, który miał zostać sfinansowany przychodami z tytułu kredytów i pożyczek 

2.747.500,00 zł oraz z wolnych środków w kwocie 1.293.308,39 zł.  

Gmina realizowała zadania poprzez następujące jednostki organizacyjne:  

1. Urząd Gminy,  

2. Jednostki budżetowe:  

- Ośrodek Pomocy Społecznej, 

 - Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty,  

3. Samorządowy zakład budżetowy – Zakład Gospodarki Komunalnej.  

4. Samorządowa instytucja kultury – Biblioteka Publiczna.  

5. Samorządowa instytucja kultury – Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji.  

W trakcie roku budżetowego budżet był zmieniany. Po stronie dochodów w trakcie roku 2014 

dokonano zmian 7 uchwałami Rady Gminy i 7 zarządzeniem Wójta Gminy, natomiast po stronie 

wydatków dokonano zmian 7 uchwałami Rady Gminy i 13 zarządzeniami Wójta Gminy. Pod koniec 

roku 2014 plan budżetu przedstawiał się następująco: 

 dochody w wysokości 20.014.207,64 zł., po rozliczeniu całego budżetu wykonanie całego 

dochodu rzeczywiste było 20.089.850,05 zł., 

 wydatki – plan 23.378.082,03, rzeczywiste wykonanie wydatków było w wysokości 

20.531.977,44 zł.  

a więc po szczegółowym rozliczeniu dochodów i wydatków budżetowych za rok 2014 zamknęliśmy 

rok budżetowy deficytem w wysokości 442.127,39 zł. Realizacja zadań budżetowych następowała                

z dochodów pochodzących z różnych źródeł , i tak: 

 z dotacji, w ciągu 2014 roku otrzymaliśmy kwotę 3.413.612,19 zł.  

 udziały w podatku od osób fizycznych 3.797.075,00; od osób prawnych 177.088,12 zł., 

 subwencje: oświatowa 5.580.042,00 zł.; subwencja wyrównawcza 758.185,00 zł.                             

i równoważąca 21.029,00 zł., 

 dochody własne, a więc podatki 3.874.707,97 zł., 

 opłaty 1.016.002,51 zł., 

 pozostałe dochody 1.452.113,26 zł. 



11 

 

W 2014 roku dochody bieżące zamknęły się kwotą 18.796.399,32 zł., natomiast dochody majątkowe 

zamknęliśmy kwotą 1.293.450,73 zł. – to są wszystkie dochody ze sprzedaży mienia, dzierżaw 

nieruchomości, opłaty za wieczyste użytkowanie gruntów itp. 

Z w/w dochodów Gmina realizowała wydatki, największą pozycją w wydatkach w 2014 roku, jak 

corocznie, stanowiły wydatki bieżące, które zostały wykonane w kwocie 14.719.026,37 zł., taką kwotę 

wydaliśmy na bieżące funkcjonowanie i wykonywanie zadań własnych Gminy, były one realizowane 

przez Urząd Gminy, OPS, ZEAO, Gminną Bibliotekę, Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji.                       

W poszczególnych działach w 2014 roku wydaliśmy, na okrągło, na rolnictwo i łowiectwo 450 tys. zł., 

na leśnictwo 1 tys. zł., transport i łączność 359 tys. zł., na gospodarkę mieszkaniową prawie 29 tys. zł., 

działalność usługową 69 tys. zł., na administrację publiczną 1 mln 931 tys. zł., na urzędy naczelnych 

organów władzy państwowej 36 tys. zł., na bezpieczeństwo publiczne 89 tys. zł., na obsługę długu 

publicznego 60 tys. zł., na różne rozliczenia niecały 1 tys. zł., na oświatę i wychowanie 7 mln 641 tys. 

zł., na ochronę zdrowia 67 tys. zł., na opiekę społeczną 2 mln 298 tys. zł., na edukacyjną opiekę 

wychowawczą 379 tys. zł., na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 920 tys. zł., na kulturę                 

i ochronę dziedzictwa narodowego 592 tys. zł. i na kulturę fizyczna 126 tys. zł. Ogółem wykonanie 

wydatków w roku 2014 zamknęło się kwotą w wysokości 20 mln 531 tys. zł., z tej kwoty wydatki 

bieżące  14 mln 719 tys. zł, natomiast na wydatki majątkowe, inwestycyjne wydaliśmy w 2014 roku 

kwotę 5.812.951,00 zł. tj. prawie 29% ogółu wydatków budżetowych.  

W trakcie roku 2014 zrealizowano następujące inwestycje:   

 przebudowano drogę w Dobroczynie, którą w tym roku zakończyliśmy I etap, 

 przekazaliśmy dotacje do Powiatu Średzkiego na przebudowę drogi powiatowej w wysokości 

¼ całości kosztów Zaniemyśl – Kórnik, 

 przebudowano ulicę Kasprzaka, 

 wykonano dokumentację ulicy  Dworcowej, 

 przebudowano ulicę Kilińskiego z łącznikiem pieszo – jezdnym i ulicę Kochanowskiego I etap, 

 przebudowano odcinek drogi na osiedlu Przedwiośnie w Łęknie, 

 przebudowano ulicę Doliwcową w Jeziorach Małych, 

 wybudowano odcinek kanalizacji deszczowej przy ulicy Polwickiej w Łęknie, 

 przygotowano dokumentację na oświetlenie i przebudowę ulic przy Placu Berwińskiego, 

 na wykup gruntów pod drogi i przepompownie ścieków wydano kwotę niecałych 10 tys. zł.,  

 wydano małą kwotę na zakup komputerów, były to zakupy inwestycyjne, 

 przekazaliśmy do Powiatu dotację na wyposażenie oddziału dziecięcego szpitala średzkiego, 

 wpłacono dla Państwowej Straży Pożarnej w Środzie Wlkp. kwotę 6 tys. zł. na dofinansowanie 

zakupu  urządzeń do konserwacji, mycia, suszenia masek aparatu ochrony dróg oddechowych, 

 przebudowano kotłownię w Szkole Podstawowej w Śnieciskach, 

 w ramach realizacji Programu Operacyjnego z Kapitału Ludzkiego Szkoła dla Przedszkolaka,    

z wydatków inwestycyjnych doposażono plac zabaw  i zakupiono wyposażenie, a wydatków 

bieżących pozyskaliśmy kwotę 185 tys. zł. dodatkowych,  

 wybudowano nowy sanitariat przy zaniemyskiej plaży, 

 wniesiono wkład – wykupiono udziały w Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie za 

kwotę prawie 250 tys. zł.,, 

 rozbudowano oświetlenie uliczne w Zwoli, 

 przygotowano dokumentację pod oświetlenie części ścieżki, w tym roku to wykonaliśmy, 

 pobudowano i urządzono dwa place zabaw, w Czarnotkach i Pigłowicach, 

 wykonano remont pawilonu campingowego z wewnętrzna instalacją gazową na Wyspie, 330 

tys. zł.,  
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 rozpoczęto budowę hali widowiskowo – sportowej w Zaniemyślu, w ubiegłym roku 

wydatkowano kwotę na ten cel prawie 550 tys. zł., 

 poza tym Zakład wykonał następujące inwestycje, oczywiście z dotacji budżetu Urzędu 

Gminy: wykonano budowę sieci wodociągowej w Zaniemyślu przy ulicy Kilińskiego; 

przygotował podkłady geodezyjne po stronie kanalizacji sanitarnej w Śnieciskach; 

przebudowano stacje uzdatniania wody w Brzostku; Zakład wybudował sieć wodociągową           

w Jeziorach Małych ulica Irysowa; wybudował sieć wodociągową w Lubonieczku ulica 

Miodowa, ulica Błękitna  i ulica Złota; Zakład zrealizował II etap kanalizacji sanitarnej dla 

Jezior Małych, Łękna i Polwicy – przypomnę, że były to środki UE – dofinansowanie 50%, 

pozostałe 50% budżet Gminy, oczywiście na ten cel zaciągnęliśmy pożyczkę w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; Zakład z dotacji budżetu Gminy 

wykonał dokumentację likwidacji studni głębinowej Nr 1 na Placu Berwińskiego, przygotował 

i mamy już projekt nowej studni głębinowej w Zaniemyślu, którą będziemy starali się, jak będą 

pieniądze, odwiercić przy hydroforni w Zaniemyślu; zakład ze swoich środków wykonał 

modernizację punktu zlewnego oczyszczalni ścieków za kwotę 18 tys. zł. 

Szanowni Państwo na konie 2014 roku Gmina Zaniemyśl posiadała 258,5347 ha gruntów 

wyszacowanych na kwotę 8.472.925,60 zł. W trakcie roku  ubyło z zasobów mienia komunalnego 

Gminy Zaniemyśl gruntów o powierzchni ogółem 1,8628 ha, wartości inwentarzowej 40.648,87zł., 

a sprzedano je za kwotę 676.993,00 zł. W między czasie  do zasobów mienia komunalnego Gminy 

Zaniemyśl przyjęto grunty o łącznej powierzchni 0,6236 ha, na szacunkową wartość 93.030,00 zł. 

Na dzień 31.12.2014 r. wartość obiektów komunalnych wyniosła 20.298.170 zł. W trakcie roku 

budżetowego wartość ta wzrosła o 686.247 zł.  

Wartość budowli i urządzeń technicznych na konie roku 2014 to  kwota 41.808.077,00  zł.                  

W trakcie roku ta kwota wzrosła o kwotę 4.717.584,00 zł., natomiast wartość środków transportu               

i innych urządzeń w trakcie roku 2014 się nie zmieniła i wynosi 1 mln 172 tys. zł.  

Ogółem wartość mienia komunalnego Gminy Zaniemyśl na dzień 31 grudnia 2014 roku wynosi 

71.752.155,00 zł., w ciągu ubiegłego roku ten wzrost był o kwotę  5.456.213,00 zł. 

W  2004 roku, bodajże, wartość całego mienia komunalnego było około 30 mln zł, tak dla 

porównania.  

„Wysoka Rado, Szanowni Państwo w telegraficznym skrócie przedstawiłem wykonanie budżetu za 

rok 2014, moim zdaniem był to budżet prorozwojowy, pozyskaliśmy kolejne pieniądze ze środków 

UE na kanalizacje sanitarną, place zabaw oraz Kapitału Ludzkiego, mam świadomość, jest rokiem 

przerwy, nie ruszyły jeszcze konkursy na nowe rozdanie 2014 – 2020, przygotowujemy się do 

tego, mamy pewne dokumentacje, czekamy, aż Urząd Marszałkowski będzie ogłaszał konkursy 

czy też z Programu Obszarów Wiejskich czy z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego, ale należy podkreślić dzisiaj, że w roku właśnie 2014  osiągnęliśmy 100% 

skanalizowani aglomeracji Zaniemyśl, czy około 100%, gdyż są małe zakresy ulic w Zaniemyślu 

czy jeszcze na osiedlach rozwijających się, w tych miejscowościach gdzie kanalizacja jest, to 

jeszcze nie ma, w tym roku będziemy kolejne  zakres, czy jedną ulicę kanalizacji sanitarnej robić. 

Aglomeracja Zaniemyśl, Szanowni Państwo to nie jest cała Gmina, kiedyś ją przyjęliśmy, 

wyznaczyliśmy aglomerację Zaniemyśl, Polska, Rząd się zobowiązał, że do roku 2015 wszystkie 

aglomeracje będą skanalizowane, to było dawno, bo 12 lat temu, nie wszystkie są skanalizowane       

w Polsce, tu akurat w naszym przypadku aglomeracja Zaniemyśl mamy skanalizowaną, myślę, że 

nie grożą nam kary z tego tytułu, że aglomeracje nie mają kanalizacji sanitarnej. W skład 

aglomeracji Zaniemyśl wchodzą następujące miejscowości, tak dla przypomnienia, Zaniemyśl, 

Majdany, Zwola, Łękno, Jeziory Małe, Jeziory Wielkie, Doliwiec i Polwica, oczywiście kolejne 

zakresy niezależnie od tego, że mamy  aglomerację wykonaną, przygotowujemy i będziemy 
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kolejne miejscowości kanalizować. W pierwszej kolejności przygotowujemy, w tym roku, 

dokumentację dla miejscowości Śnieciska. Na koniec 2014 roku Gmina Posiadała, czy budżet 

Gminy był zadłużony, w wysokości 1.949.516,00 zł., na kwotę tą składają się trzy pożyczki, nie 

mamy żadnych kredytów, trzy pożyczki zaciągnięte w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  na realizowane przedsięwzięcia ostatnich latach            

z zakresu kanalizacji sanitarnej. To tyle informacji, realizacji roku 2014, to sprawozdanie jest 

bardzo szczegółowe i mógłbym zanudzić, zresztą i tak nie zapamiętamy wszystkich kwot, państwo 

Radni mają to sprawozdanie, mogą się szczegółowo zapoznać, kto wykonywał, za jaką kwotę 

poszczególne zakresy inwestycyjne, remontowe, nie omówiłem remontów, gdyż nie są to wydatki 

majątkowe, a też udało nam się trochę remontów w wydatkach bieżących, one były zapisane,                  

w ubiegłym roku wykonać.  

Chciałbym Szanowni Państwo podziękować pracownikom: Urzędu, Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Oświaty, Zakładu Gospodarki Komunalnej, Biblioteki Publicznej oraz Ośrodka Kultury i Rekreacji 

za realizację ubiegłorocznego budżetu, dziękuję Paniom i Panom Sołtysom, dziękuję Wysokiej 

Radzie, dziękuję mieszkańcom Gminy Zaniemyśl za niejednokrotnie cierpliwość, wyrozumiałość, 

za niedogodności gdy prowadzone były inwestycje, dziękuję wszystkim i mieszkańcom i tu 

obecnym za akceptację podejmowanych, niejednokrotnie przeze mnie trudnych decyzji, dziękuję 

bardzo”  

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy 

Zaniemyśl za 2014 rok 

 

Opinię przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy – opinia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

Protokołu 

 

- dyskusja, dyskusji nie było 

- głosowanie uchwały 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2014 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/53/2015 została podjęta przy                                           

10 głosach „za” 

4 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 12  do niniejszego protokołu 

 

7i) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2014 rok 

 

- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zaniemyśl Radny Piotr Walkowiak, wniosek stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
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- przedstawienie opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej 

 

Opinię przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy – opinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

Protokołu 

 

- dyskusja, dyskusji nie było 

- głosowanie uchwały w sprawie absolutorium 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2014 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Uwag i zapytań nie wniesiono 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/54/2015 została podjęta przy                                          

10 głosach „za” 

4 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 15  do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca  Rady Gminy powiedziała „gratuluję Panu Wójtowi uzyskania absolutorium za 

wykonanie budżetu za 2014 rok, gratuluje serdecznie” 

 

7j) w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół oraz określenia granic ich obwodów przedstawił 

Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Pani 

Przewodnicząca, Panie Wójcie mam takie jedno pytanie, tak sobie wyciągnąłem tą uchwałę nr XXVIII 

2015 z 2013 roku, z dnia 24 czerwca  i w tym załączniku nr 1 jest nazwa placówki oświatowej i adres 

placówki i teraz mam pytanie do Pana Wójta, nazwa placówki oświatowej Zespół Szkoły Podstawowej 

i Gimnazjum w Zaniemyślu, adres placówki Zaniemyśl ul. Poznańska 28, w tej bliźniaczej uchwale, 

którą mamy dzisiaj podjąć w tym załączniku nr 1 mamy tak szkoła Podstawowa im. Ryszarda 

Wincentego Berwińskiego, adres placówki Zaniemyśl, ul. Poznańska 28, druga szkoła Gimnazjum               

w Zaniemyślu, siedziba Łękno, ul. Poznańska 12, mam pytanie czy Gimnazjum w Zaniemyślu ma 

siedzibę w Łęknie , Panie Wójcie bardzo proszę o odpowiedź” 

głos zabrał zastępca Wójta Bogdan Schwanke „ mili Państwo, zgodnie z przepisami” 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „przepraszam bardzo, ale ja bym prosił Pana Wójta”  

głos zabrał Wójt „zlecam to zastępcy, który jest przy mikrofonie, odpowie wystarczająco, myślę,               

w tym temacie”  

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „rozumiem, że jest to również Pana odpowiedź” 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „dziękuję” 

głos zabrał Wójt „oczywiście, że tak” 

głos zabrał zastępca Wójta „zgodnie z obowiązującymi przepisami, bo tutaj analizowaliśmy sytuację, 

nazwa zmiany siedziby może nastąpić, nie podlega kompetencji Rady Gminy, dlatego to jest 

podejmowane w uchwale o sieci szkół” 
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głos zabrał radny Wiesław Grobelny „czyli nie odpowiedział Pan na pytanie, pytanie jest proste                  

i odpowiedź również, tak więc Panie wice wójcie, czy siedziba Gimnazjum jest w Łęknie przy ulicy 

Poznańskiej 12” 

głos zabrał zastępca Wójta „siedziba Gimnazjum będzie w Łęknie” 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „będzie czy jest” 

głos zabrał zastępca Wójta „zgodnie z podjętą uchwała dzisiaj”  

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „czyli jest” 

głos zabrał zastępca Wójta „tak” 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „jest tak, czyli na dzień dzisiejszy jest” 

głos zabrał zastępca Wójta „proszę zwrócić uwagę, że uchwała, która Państwo podejmujecie wejdzie 

w życie z dniem 1 września 2015” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „no tak, ale nie podejmujemy uchwały w tej chwili o zmianie 

siedziby tylko o zmianie sieci szkół publicznych, Pani Przewodnicząca dziękuję bardzo, przekazuję 

głos Pani Dyrektor Fertale  

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „w wolny wnioskach i głosach, bardzo proszę” 

głos zabrał radny Wiesław Grobelny „nie Pani Przewodnicząca, bardzo proszę” 

Przewodnicząca Rady Gminy „udzielę głosu we wnioskach wolnych, tak, kontynuujemy” 

Głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „Pani Przewodnicząca Pani pozwoli, że Pani przerwę, 

ponieważ” 

Przewodnicząca Rady Gminy „jestem odpowiedzialna za przebieg sesji, bardzo proszę, nie 

udzieliłam Pani głosu” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „to co w tej chwili Pani robi, proszę o zaprotokołowanie tego, 

jest szczytem arogancji władzy, którą Pani reprezentuje, jeżeli Pani wprowadzając na wokandę sesji 

Rady nie pozwala zabrać głosu Dyrektorowi placówki, której te zmiany dotyczą to proszę Pani” 

Przewodnicząca Rady Gminy „nie mówiłam, że nie udzielę Pani głosu, ale” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „wypowiedź ma dotyczyć tych projektów uchwał, chcę się 

wypowiedzieć w kwestii projektów tych uchwał, zresztą mogłam to wszystko napisać Panu Radnemu, 

ale nie czynię tego  i nie zobowiązuję Radnych do tego żeby prezentowali pewne stanowisko, tylko              

w tej kwestii mojej szkoły, za którą jestem odpowiedzialna, jakby nie było jeszcze, wyrazić swoje 

stanowisko”    

Przewodnicząca Rady Gminy „stanowisko dotyczy adresu, proszę uściślić wypowiedź” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałam 

zaprezentować moje stanowisko w obliczu dwóch projektów uchwał, które weszły dziś pod porządek 

obrad sesji i co do, których chciałabym zająć stanowisko, poinformował również tutaj wszystkich, 

żeby nie było obawy, że nie złożyłam dokumentów, nie startuję w żadnym konkursie, te powinności, 

które dzisiaj czynię są związane tylko z zakończeniem tej pracy, którą wykonywałam lat dużo, a 

nieważne ile i starałam się zawsze wykonywać prawidłowo i teraz proszę Państwa tak, chciałabym 

zaapelować jeszcze raz do Państwa oto abyście wycofali Państwo uchwałę o rozwiązaniu Zespołu jak 

również nie podejmowali dzisiejszych uchwał ponieważ ta uchwała o rozwiązaniu Zespołu wywołała 

całą lawinę zdarzeń i uwag i pewno jeszcze wywoła, z niekorzyścią dla szkoły przy czym szkoły nie 

traktuję tutaj jako budynku, który trzeba wypełnić treścią, co by powietrza nie ogrzewać, ale jako 

potencjał ludzki i intelektualny, Szanowni Państwo apeluje o to żeby tego nie podejmować ponieważ  

zgubiliście Państwo w szkole to co najważniejsze czyli podmioty tej szkoły, czyli dzieci, rodziców               

i nauczycieli, bo w szkole najważniejszy jest uczeń i jego poczucie bezpieczeństwa, rozumiane 

dosłownie ale również rozumiane przewidywalność warunków, w których będzie się uczył i wzrastał              

i atmosfera spokoju, która do realizacji zadań statutowych w tej szkole jest potrzebna, proszę Państwa 

dlaczego apeluję, Pan Wójt wspomniał o tym, o działaniach inwestycyjnych w szkole, które będą, 
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czuje się w obowiązku powiedzieć jedną rzecz,  że owszem rozpoczęła się wymiana ogrodzenia, 

proszę zwrócić uwagę na postulaty rodziców związanych z ogrodzeniem celem zabezpieczenia, 

zminimalizowania drogi dojazdowej samochodów dostawczych, które jeżdżą po terenie szkoły                      

i umożliwienia im wjazdu z bocznej drogi oraz zainstalowania monitoringu, o co wnioskowali rodzice 

niejednokrotnie podczas zebrań, proszę Państwa te nakłady, które  Państwo ponosicie na szkołę, 

zamierzacie ponieść to nie jest szczyt troski o szkołę ponieważ o wymianę drzwi prosimy się od roku, 

już na dzień dzisiejszy zabezpieczenie tych drzwi, ośmielę się powiedzieć prawie gorsze niż                        

w niejednej stodole, kanalizacja zewnętrzna być zrobiona musi, ponieważ idzie budowa hali 

widowiskowo – sportowej i trzeba to połączyć w jeden system, hydranty to decyzja z przed trzech lat 

Straży Pożarnej, a malowanie korytarza, szatni i pryszniców to jest zalecenie SANEPID-u, po prostu 

szkoła jest brudna, czemu o tym mówię, szkoła ma o wiele więcej potrzeb, które Państwo nie jesteście 

w stanie do dnia 1 września zapewnić, bo to jest przystosowanie otoczenia szkoły, stworzenie 

bezpiecznych i higienicznych warunków opieki dzieci jak również wyposażenia w nowych izb 

lekcyjnych, które będą przeznaczone w zupełnie innym celu, proszę Państwa i chciałabym, 

oczywiście, że ta uchwała, którą dzisiaj proponujecie, odrzucenie, to znaczy się, Związkom 

Zawodowym to proszę Państwa, to są kolejne zaskarżenia, dzisiaj wzywają do tego rodzice, odbyło się 

z mojej inicjatywy na polecenie Pana Wójta zebranie w dniu 22 czerwca, Pan Wójt był i jakie było 

stanowisko rodziców i postulaty to myślę, że tutaj zarówno Pan Wójt jak i wice Wójt wiedzą 

doskonale i mogą powiedzieć, na pewno nie był to aplauz do działań, które czyni Rada, proszę 

Państwa mam pytanie w związku z tymi uchwałami, acha szczyt kolejnej demokracji tutaj, apogeum 

demokratycznych zasad to jest, że w uchwale, kiedy odrzuca się wezwanie do naruszenia prawa 

skierowane przez Związki Zawodowe w ogóle Pani Przewodnicząca się nie zaprasza tych Związków, 

znowu będziemy sądzić, procedować i dyskutować pod ich nieobecność ponieważ ich nikt zwyczajnie 

nie zaprosił,”  

Przewodnicząca Rady Gminy „przepraszam sesja jest otwarta, jest informacja na stronie Zaniemyśla, 

drzwi przed nimi się nie zamykają, maja prawo być” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „Pani Przewodnicząca, powiem tak, niech Pani nie odpowiada 

w taki sposób, bo się Pani ośmiesza, mam pytanie do Pana Radcy, powiem tak, w uzasadnieniu do 

uchwały o rozwiązaniu Zespołu jedyne co było napisane, takiego co uzasadniało podjęcie tej uchwały  

to było wskazanie, że zmienia się siedziba szkoły, czyli nie stała się ta uchwała aktem, tak jak się                          

w uzasadnieniu dzisiaj pisze, że była to tylko uchwała w sensie organizacyjnym tylko ta uchwała 

wzięła i wyzwala kolejne uchwały, które stają się prawem miejscowym i chociażby dowód tej uchwały 

mamy dzisiaj bowiem uchwała, którą się podejmuje w sprawie szkolnych obwodów jest prawem 

miejscowym, teraz mam pytanie do Pana Radcy Prawnego, czy w świetle tych nieprawdziwych 

danych zaliczanych w kolejnych uchwałach, bo to są nieprawdziwe dane, Gmina nie ma prawa 

własności budynku, Gmina nie zmieniła siedziby, nie wprowadziła uchwały intencyjnej, nie 

przeprowadziła konsultacji z rodzicami i tak dalej, czy autorzy tych kolejnych uchwał, w których 

podaje się nieprawdziwe dane zdaniem Pana poświadczają nieprawdę, czy nie, Pan jako mistrz sztuki 

prawniczej, proszę odpowiedzieć na to pytanie” 

głos zabrał Radca Prawny „Pani Przewodnicząca, świadczę pomoc prawną na rzecz Rady 

obradującej tutaj, jeżeli da Pani wyraźną dyrektywę abym udzielał odpowiedzi osobie, która nie jest 

członkiem Rady w tym momencie trwania sesji to zrobię to” 

Przewodnicząca Rady Gminy „bardzo proszę” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „Pan jeszcze udziela Dyrektorowi szkoły, a do tej obsługi jest 

zobowiązany”  

głos zabrał Radca Prawny „mogę powiedzieć rzecz następującą, uchwały zostały przygotowane 

zgodnie z obowiązującym prawem, stwierdzenia przeciwne, jeżeli strona uważa, że te uchwały są 
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niezgodne z prawem, ma prawo tak twierdzić, ale musi to wykazać, czynności Rady są poddawane 

kontroli przez Sądy Administracyjne i taka procedura, ze strony Związków Zawodowych, została 

uruchomiona” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „Panie Radco, moje pytanie jest proste, myślę, że rozumie je 

dokładnie każdy na tej sali, czy jeżeli projekt uchwały zawiera nieprawdę, to w świetle prawa jest to 

poświadczenie nieprawdy czy nie, i tylko ma Pan odpowiedzieć” 

głos zabrał Radca Prawny „czy projekt uchwały zawiera prawdę bądź nie zawiera prawdy to trzeba 

wykazać, taka jest reguła, a to jest stwierdzenie, które powinno być wykazane w sporze sądowym, 

jeżeli skarżący skarży co do zasady i wykaże to w Sądzie to wtedy Sąd przyzna rację” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała  „mówię tu o innej rzeczy, o poświadczaniu prawdy, ale 

dziękuje, rozumiem, że nie uzyskałam odpowiedzi, teraz w kwestii organizacji oświaty, za którymi 

Państwo tak obradujecie, szybko, gwałtownie, bez namysłu, mam pytanie do Pana Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, jest Pan Przewodniczącym Komisji, proszę powiedzieć ile razy zebrał Pan Komisję 

Oświaty, zaprosił Pan Dyrektorów szkół, by porozmawiać z nimi o organizacji i potrzebach tejże 

oświaty, ile razy, zero, dziękuję, drugie pytanie, z kim Pan Radny jako Kierownik schroniska ma 

podpisaną umowę o pracę, ponieważ schronisko młodzieżowe  jest również” 

głos zabrał Radny Ewaryst Pankowski zapytał „co to są za pytania” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała odpowiedziała „jakie, to będą w wolnych głosach i wnioskach, 

na dzień dzisiejszy uprzejmie proszę i wtedy już Państwo nie odbierzecie mi głosu, uprzejmie proszę 

zastanówcie się Państwo co robicie w kwestii szkoły, nie budynku tylko dzieci, młodzieży, rodziców           

i mieszkańców, o to apeluję byście Państwo nie podejmowali pochopnych decyzji” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, nawet w informacjach o przebiegu tych wszystkich spraw nie informowałem, po 

prostu nie chciałem, ale ta wypowiedź Pani Dyrektor Zespołu spowodowała, że w pewnych kwestiach 

się odniosę, Szanowni Państwo, oczywiście zawsze będę dla niektórych osób, ta moja wypowiedź 

będzie nie do przyjęcia, generalnie Szanowni Państwo cel, który wyznaczyłem sobie, szybko 

rzeczywiście, nie do przyjęcia dla niektórych jest jeden, to co Pani Dyrektor Zespołu powiedziała na 

sesji marcowej, realizuję go, przeczytam dosłownie wypowiedź na tej sesji, jeżeli Państwo nie 

wierzycie jest to do otworzenia, a przypomnę, obradowaliśmy, Wysoka Rada obradowała czy 

kupować internat czy też nie kupować internatu, prosiłem o opinię Wysoką Radę i też 

argumentowałem, że nie bo ten obiekt jest technicznym złym stanie i nie spełni wszystkich potrzeb             

w zakresie oświaty, zaniemyskiej oświaty, czytam, cytat - opinia powinna wyrażać wolę czy Gmina 

jest zainteresowana nabyciem nieruchomości na potrzeby Gminy, zdaniem Pani Fertały, opinia Gminy 

winna być taka, że Gmina jest zainteresowana nabyciem budynku, dodam od siebie – internatu, byłego 

internatu, budynek potrzebny jest do realizowania potrzeb Gminy, ale na rozsądnych zasadach czyli 

Gmina przystępuje do negocjacji, oczywiste jest, żeby budynek kupić, mówię o internacie, budynek 

wykorzystać dla potrzeb szkoły, sytuacja lokalowa Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum                    

w Zaniemyślu jest trudna, co raz bardziej tragiczna, to słyszałem w wypowiedzi tu w marcowej sesji, 

Szanowni Państwo,” 

 

Wójt zwrócił się do Pani Dyrektor Fertały, aby nie przerywała wypowiedzi, powiedział, że  kiedy Pani 

Dyrektor  będzie przy głosie, też nie będzie przerywał wypowiedzi,     

   

dalej Wójt kontynuował wcześniejszą wypowiedź „Szanowni Państwo, jeszcze raz to powtarzam to 

jest główny cel – poprawa warunków nauczania dla dzieci i młodzieży Zespołu szkoły, jeszcze dziś 

istniejącego, szkoły Podstawowej i Gimnazjum, wszyscy doskonale wiecie Państwo, że ilość sal 

dydaktycznych jest za mała w stosunku do ilości oddziałów w tej szkole, od 1 września dwa oddziały 
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nam przybywają, a w tym Zespole nie przybędzie nam nic, już niezależnie od tego, że ciągle 

brakowało, jeżeli Państwo czy Pani Dyrektor mówiła, że nie ma problemu, to się dziwię, po tej 

wypowiedzi, że nie ma podobno zmianowości, a więc dzieci niektóre rozpoczynają lekcje o godzinie 

jedenastej, mogę się mylić, może to jest 10 .45, ze względu prawdopodobnie na sytuację lokalową, tak, 

ta sytuacja jeszcze, powiedzmy, w ubiegłym roku, że będziemy mogli to nabyć, o tym nie wiedziałem, 

nie wiedziałem jakie będą zamiary, rozmowy się toczyły, doszły do finału, oczywiście czy finał będzie 

odpowiem w interpelacjach, kiedy będzie tej finał, ale uchwały Rady Gminy Zaniemyśl i Rady 

Powiatu zostały podjęte, teraz jest cała procedura ustawowa, żeby podpisać Akt Notarialny, Szanowni 

Państwo, było spotkanie z rodzicami, nie chciałem  tego tematu ruszać, rzeczywiście było one dla 

mnie trudne, ale wiecie Państwo dlaczego, każde zdanie, które chciałem wypowiedzieć, w każdej 

swojej myśli, którą chciałem wypowiedzieć na spotkaniu z rodzicami, przede wszystkim Pani 

Dyrektor Zespołu przerywała, nieładnie tak, Ja nie przerywałem jak Pani „się produkowała”, ale                

w każdym zdaniu, oczywiście w części rodziców, tutaj nie mam pretensji, jest spontaniczność, na sali, 

myślę, że było około 100 osób, około dziesięciu negowała i inne swoje negatywne opinie wyrażała, 

Szanowni Państwo usłyszałem też, że w budynku pałacu jest średniowiecze, proszę przyjść, kto nie 

był, a wiem, że dzieci były już, młodzież, byli nauczyciele, zwiedzają, naprawdę wierzcie nie ma tam 

średniowiecza, sale dydaktyczne, dziewięć oddziałów tam będzie Gimnazjum, będą 1 września 

przygotowane, może nie w zakresie w jakim się by wyobrażało z pomocami jakimi by się wyobrażało, 

bo zawsze można ‘walić’ do Wójta i wszystko żądać, tylko stałem i stoję twardo na ziemi, będę robił 

wszystko żeby dla dzieci w szkole Podstawowej i młodzieży i Gimnazjum było co raz lepiej i dla 

pedagogów też, na pewno będą inne lepsze warunki i ta wypowiedź na sesji marcowej, nie odnosiłem 

się do tej wypowiedzi, następnego dnia Szanowni Państwo rozpocząłem rozmowy konkretne na temat 

zakupu 11 ha parku i dostępności dla wszystkich i budynku pałacowego, bo nie wyobrażałem sobie 

żeby to wydzielić, zarzut był taki, za rok, może za dwa, zawsze można to robić, to przez rok mamy 

grzać  i znowu dzieci i młodzież mają być razem w tym Zespole, męczyć się wszyscy, pedagodzy, czy 

nie lepiej to rozdzielić, nie raz trzeba działać szybko, nie wszystkie decyzje szybkie, ale muszę je 

podejmować, są akceptowane, rozumiem to, jeżeli za szybko, niezrozumiałe decyzje i tak dalej jestem 

gotowy przeprosić ale dzisiaj odpowiadam jako organ prowadzący, generalny wykonawca budżetu za 

sytuację, która jest, mam nadzieję, że od 1 września poprawi się sytuacja i warunki pracy, nauczania            

i nawet bezpieczeństwa, które jest  podważane na każdym kroku, spotkanie było trudne z rodzicami, 

ale przez te względy, które były w trakcie, przez te wypowiedzi przerywanej, myślę, że kultura 

wymaga, że jak ktoś mówi to nie zgłasza się, nie przerywa, tylko przyjdzie na niego czas i też powie 

swoje zdanie, Szanowni Państwo to tyle, ten kierunek wybrałem, w skrócie, oczywiście podważać 

można wszystko, mamy w tej chwili, Szanowni Państwo, o trzech tygodni, od 8 czerwca, lawinę 

rażących naruszeń prawa od ZNP, od sześciu Radnych, które będzie procedowane  na następnej sesji    

w lipcu, dziś wpłynęło również rażące naruszenie prawa od Rodziców, 198, prawdopodobnie, bo nie 

mogę powiedzieć ilu będzie gimnazjalistów, nie patrzyłem, bo to nie w tym rzecz,  rażące podpisane 

przez 23 rodziców, a 198 – śmiu będzie gimnazjalistów, a to też nie w tym rzecz, Szanowni Państwo, 

jakbym był nie przekonany pod względem prawnym, kolejnych podejmowanych uchwał, 

procedowania to przecież bym się nie ośmieszał, nie występowałbym do Wysokiej Rady tu na forum 

publicznym, żebym występował tutaj do Wysokiej Rady o podejmowanie w kolejności uchwał, 

Szanowni Państwo, mam świadomość, że wszystko co się w tym czasie wydarzy to jest moja 

odpowiedzialność jako organu wykonawczego, to wszystko co ma się wydarzyć w dwóch placówkach 

oświatowych to też jest moja odpowiedzialność i ocenicie Państwo 1 września jak dzieci i młodzież 

pójdą po przerwie wakacyjnej do szkoły, biorę na siebie tą odpowiedzialność, biorę odpowiedzialność, 

Pani Dyrektor Zespołu za remonty, które będą się toczyły w szkole Podstawowej, od 1 września ona 

będzie i to co się będzie przygotowywane w Gimnazjum, proszę tutaj na tej sali Pani Dyrektor 
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Zespołu, że w sprawie ogrodzenia  już się źle robi i tak dalej, decyzje – dzisiaj wykonawca wszedł              

i tak ogrodzenie będzie zrobione, oczywiście z dwóch stron, że będzie ona na przyszłość lepszym 

rozwiązaniem niż jest w tej chwili, proszę tutaj nie mówić, że już się źle robi, monitoring szkoły – 

wpłynęło pismo od Pani tydzień temu, ostatni raz w styczniu rozmawialiśmy, litania potrzeb, było 

ustaliliśmy co będzie robić, rozumiem rodziców, tylko niech się Państwo wsłuchają co się mówi                

w mediach, co mówi Pani Minister na temat monitoringu, co mówi Rzecznik Praw Dziecka, 

zastanawiam się, bo poniesiemy koszt potem się okaże, że  nie wolno, bo te dyskusje się w kraju toczą, 

więc myślę, że wniosek złożony o monitoringu w czerwcu, dajmy sobie trochę czasu, przeanalizujemy 

zobaczy co, bo powinien Sejm podjąć ustawę co można monitorować, co nie, takie jest moje zdanie             

i większości konstytucjonalistów, a wtedy będziemy podejmować decyzję, kanalizacja sanitarna 

zewnętrzna, no nie wiem co tutaj ma wspólnego remonty, które będą, malowania, te rzeczy, które są 

możliwe zrobimy, nie zrobimy, nie powiedziałem, ze wszystko zrobimy, ale stopniowo już mając 

rozdzielony Zespół będziemy wspólnie z pedagogami tam pracującymi analizować co jest w pierwszej 

kolejności, co  w drugiej, rzeczywiście potrzeb jest bardzo dużo, ale macie Państwo świadomość, że na 

wszystko od razu pieniędzy nie było, nie ma, nie będzie, bo taka jest rzeczywista prawda, tak samo na 

potrzeby mieszkańców sołectw, miejscowości też wszystkiego od razu nie zrealizujemy, reasumując 

Szanowni Państwo, powiem państwu w ten sposób, realizuje tą bardzo tragiczną sytuację, bardzo 

tragiczną z wypowiedzi Dyrektora Zespołu, chce to zmienić od 1 września na ile to się da, nie 

wszystko będzie tak jakbyśmy chcieli, narysowali czy powiedzieli, ale to jest główny motyw, który 

chcę zrealizować, tragiczną sytuację, myślę, że lokalową, Zespołu obecnego, i to jak tu stoję na pewno 

się zmieni, kolejne elementy, myślę, że czas pozwoli nam na to, żeby całość zamknąć, budujemy halę, 

jest to jakaś uciążliwość, te wszystkie tereny trzeba zagospodarować, nie wszystko ogradzamy w tym 

roku, bo w przyszłym roku kolejne elementy będą robione, drogi komunikacyjne, wjazdy samochodów 

dostawczych – Pani nie może powiedzieć, gdzie brama będzie i jakie bramy będą bo nie to Pani ustala 

tylko zastępca w porozumieniu ze mną, tam gdzie ta brama powinna być to będzie usytuowana, to tyle, 

nie wiem czy na wszystkie tematy się wypowiedziałem, Szanowni Państwo proszę o spokój, to jest 

moja odpowiedzialność, za wszystko co się dzieje w Gminie od dwunastu lat i teraz po wyborach 

odpowiadam, proszę o rozsądek, o spokój, będziemy rozmawiać, a z Panią Dyrektor Zespołu nie 

rozmawiamy od stycznia, na to spotkanie ja poprosiłem, ja wyciągnąłem rękę, ale tak jak Pani 

Dyrektor ostatnio powiedziała współpracy nie ma i prawdopodobnie nie będzie, tak, to nic na siłę nie 

będę robić, ale chcę rozmawiać, ale na zasadach partnerstwa, a nie tylko 40 – ści parę pozycji, łącznie 

z tym, że za chwilę grzejniki żeliwne będą ciekły, nie słyszałem, żeby żeliwo zardzewiało, bo taki jest 

jeden z wniosków, takie pismo wpłynęło na potrzeby szkoły, już o innych rzeczach nie będę się 

wypowiadał, bo możemy się boksować, przyjmuje to, ale jeżeli takie rzeczy się opowiada, że już jest 

źle robione ogrodzenie, że już jest to źle, to źle, tego się nie uwzględniło,  to przepraszam bardzo ale 

musiałem powiedzieć, dziękuję bardzo, to wszystko w tym temacie”       

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Szanowny 

Panie Wójcie, tak słuchałem Pana wypowiedzi, jak Pana mówił o kulturze, to kultura wymaga by się 

nie unosić, tym bardziej do kobiety, należy przeprosić, dziękuję, Pan nie rozmawiał z nauczycielami, a 

Pan teraz deklaruje, Ze Pan będzie rozmawiał, ciekawe, bardzo interesujące, dlaczego Pan do tej pory 

nie robił, gdyby Pan rozmawiał z rodzicami przede wszystkim, z nauczycielami, nie byłoby żadnego 

konfliktu, nikt nie mówił, że w Zespole pałacowym nie mogłaby funkcjonować szkoła Podstawowa             

i Gimnazjum, ale to wszystko musi mieć ręce i nogi, Pan tak mówił, że bardzo szybko i bardzo szybko, 

co Pan robi w tej chwili, mamy zamieszanie ogromne, ludzie są niepewni jak to będzie dalej 

wyglądało, bo Pan jest pewny, że będzie świetnie, chciałbym aby tak wyglądało, bo to są nasze dzieci      

i nasze młode pokolenie, a jeżeli Pan używa takiego lokalizmu jak wszyscy walą w tego Wójta, to 

gdyby Pan rozmawiał to by nie walili w tego Wójta, ale sam Pan sobie tego życzył, w tej chwili mam 
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tylko to do powiedzenia bo wygląda na to, że tak jak kiedyś powiedziałem, że Pan Wójt jest 

zbawicielem zaniemyskiej oświaty, ale to chyba troszeczkę inaczej wygląda    ” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do głosowania uchwały 

 

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/55/2015 została podjęta przy                                           

9 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

5 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 16  do niniejszego protokołu 

 

7g) w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa z dnia                                         

12 czerwca 2015 roku przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Pani 

Przewodnicząca, Państwo w tym uzasadnieniu powołujecie się na opinię wyroku Naczelnego Sądu 

Administracyjnego, przytoczę bliźniaczą, identyczną sytuację, niedawną, nie wiem czy Pan Radca zna, 

decyzja Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 18 marca 2014 roku, Proszę Państwa, w tym 

wyroku mamy powiedziane, że szkołę zakłada się na podstawie aktu założycielskiego, który określa 

jej typ, siedzibę i nazwę, w przypadku szkół publicznych, w których realizowany jest obowiązek 

szkolny akt taki musi także zawierać jej zasięg i terytorialny obwód, zmiana jakichkolwiek                               

z wymienionych wyżej elementów aktu założycielskiego szkoły w ocenie Naczelnego Sądu 

Administracyjnego jest jej przekształceniem, a  zatem znajdują tu zastosowanie procedury art. 59 

ustawy o systemie oświaty, pojęcie siedziba szkoły, Panie wice Wójcie, nie została przez ustawodawcę 

zdefiniowana w ustawie, Sąd odwołując się definicji słownika stawiał,  iż siedzibą jest miejsce gdzie 

znajduje się stała jakaś instytucja, stwierdził natomiast jednoznacznie, iż nie znajdują tu zastosowania 

przepisy Kodeksu cywilnego dotyczące siedziby, gdyż zgodnie z art. 41 Kodeksu cywilnego przez 

siedzibę rozumie się jedynie miejscowość, pojęcie siedziby szkoły należy rozumieć w sposób 

możliwie najbardziej szczegółowy i precyzyjnie i dalej należy ją odnosić do konkretnego budynku, 

zmiana siedziby szkoły, adresu stanowi przekształcenie szkoły, dlatego też konieczne jest 

zastosowanie procedury przewidzianej w art. 59 ustawy o systemie oświaty, przewidującej 

poinformowanie o tym fakcie rodziców uczniów, właściwego Kuratora Oświaty oraz organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego prowadzący zakład, art. 59 ustawy o systemie 

oświaty zawiera przepisy na temat likwidacji szkoły, jednak w opinii Sądu należy w tym przypadku 

odpowiednio stosować te przepisy w sytuacji przekształcenia szkoły, odpowiednio stosowanie pozwoli 

zastosować tą procedurę także w przypadku przekształcenia, które nie zostało w ustawie odrębnie 

uregulowane,  zamiar przekształcenia szkoły powoduje, że organ prowadzący jest zobowiązany, co 

najmniej na 6 miesięcy przed terminem przekształcenia, zawiadomić o tym fakcie rodziców, 

właściwego kuratora oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, w związku z tym, 

że proszę Państwa, oczywiście nie będę czytał całości, jest to bliźniacza sytuacja, która miała miejsce, 

jeszcze niedawno, myślę, że jeżeli będziemy tak dalej postępować tak i tak spotkamy się w Sądzie 

Administracyjnym, bo na pewno będziemy się odwoływać z racji według nas  bezprawnego działania 

Państwa i podejmowania tych uchwał, których my jesteśmy przeciwni, w związku z tym wnoszę 

wniosek o wycofanie tej uchwały, o zniesienie jej”  

 

http://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=08-07-2015&qplikid=1#P1A6
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Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu zastępcy Wójta „Szanowni Państwo, odpowiadając na 

pytanie Pana Radnego, akty założycielskie szkół, jak Państwu wiadomo, powstały w 1999 roku, a 

zgodnie z tą ustawą, o której Pan mówi, akt założycielski jest tylko raz, tylko raz się nadaje akt 

założycielski szkole, my nie likwidujemy szkoły, proszę powiedzieć, które ze szkół znikają” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „ale czytał Pan wyrok Sądu, spotkamy się w Sądzie 

Administracyjnym” 

głos zabrał wice Wójt odpowiedział, akty założycielskie powstały w 1999 roku na szkołę 

Podstawową, szkoła Podstawowa im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu pozostał 

zatwierdzony Statut 1999 roku, w tym samym roku powstał akt założycielski Gimnazjum                               

w Zaniemyślu i też powstał Statut, dalej powiedział, że przez trzy lata te Statuty obowiązywały, kiedy 

powstał Zespół, podkreśla się, że rozwiązując Zespół nie likwiduje się placówek   

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „nikt nie mówi 

głos zabrał wice Wójt powiedział „to  Pan powołuje się na likwidację, Pan powołał się na art. 59, 

który mówi o procedurze likwidacji, nie mówimy o 62.5 gdzie jest rozwiązanie Zespołu i nie wymaga 

opinii Kuratora, wydawanie opinii Związków Zawodowych” 

Radny Wiesław Grobelny zapytał czy może zacytować jedno zadanie     

Wice Wójt odpowiedział, proszę bardzo 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „art. 59 ustawy o systemie oświaty zawiera przepisy na temat 

likwidacji szkoły, jednak w ocenie Sądu należy w tym przypadku, w przypadku przekształcenia,  

odpowiednio stosować te przepisy w sytuacji przekształcenia szkoły” 

głos zabrał wice Wójt „nie mówimy o przekształceniu, ten artykuł został zastosowany w 2014 roku 

kiedy była likwidowana szkoła Podstawowa w Czarnotkach i tam była zachowana cała procedura” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „nasi Radcowie mówią co innego, ale to się spotkamy gdzie 

indziej, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy „przystępujemy do głosowania, wniosek był Pana o odrzucenie” 

głos zabrał Radca Prawny „Pani Przewodnicząca, program sesji został przyjęty, mogą być tylko 

wnioskowane zmiany lub poprawki do uchwały” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „wniosek o odrzucenie” 

Przewodnicząca Rady Gminy „odrzucenie poprzez głosowanie i teraz wola jest Radnych, czy Radni 

będą za wnioskiem Radnego czy przeciw, głosujecie Państwo za uchwałą, jeżeli przegłosujecie tej 

uchwały, będzie odrzucona zgodnie z wnioskiem Pana Radnego”  

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „a wniosek” 

Przewodnicząca Rady Gminy „Pana wniosek jest o odrzucenie, prawda, był przegłosowany porządek 

obrad  czyli ten projekt został przyjęty” 

głos zabrał Radca Prawny „proszę Państwa, nie bardzo rozumiem jaka jest intencja Radnego bo 

porządek obrad został przyjęty, w ramach przyjętego porządku obrad ta uchwała powinna być 

głosowana i oczywiście można wnosić na tym etapie procedowania poprawki do uchwały, one 

powinny być głosowane jeżeli by Pan zgłosił takie poprawki, nie wiem co oznacza w pańskich 

odczuciach to, że składam wniosek o odrzucenie uchwały, czy chodzi Panu o to żeby  tą uchwałę zdjąć 

z porządku obrad , proszę odpowiedzieć” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „bardzo proszę, Panie Radco, wnoszę o uwzględnienie 

wezwania Związku Nauczycielstwa Polskiego o usunięcie naruszenia prawa, o uwzględnienie” 

głos zabrał Radca Prawny „więc chcę podkreślić wyraźnie, że Rada za chwilę wyrazi swoje 

stanowisko, czyli rozumiem, że Pana intencją jest to, żeby uchwała, która została przygotowana 

ewentualnie nie została uchwalona przez Radę” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „nie, stawiam wniosek o uwzględnienie tego wezwania 

Związku Nauczycielstwa Polskiego” 
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głos zabrał Radca Prawny „chcę Panu powiedzieć, że ten projekt uchwały, który jest przygotowany 

za chwilę będzie wyrazem uwzględnienia, bądź nieuwzględnienia” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Panie Radco, proszę wyjaśnić kiedy mój wniosek będziemy 

przegłosowywać, a kiedy nie będziemy, czy to będzie zależało od Pana interpretacji” 

głos zabrał Radca Prawny „proszę Pana, zadaję bardzo konkretne pytania, żeby dojść do 

spostrzeżenia o co Panu chodzi,” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Pan nie rozumie mojej intencji” 

głos zabrał Radca Prawny „Pan powiada w taki sposób, że nie wiadomo o co chodzi, jeszcze raz 

podkreślę, Pan mówi o tym żeby odrzucić  projekt uchwały, to odpowiadam, że jest to niemożliwe, 

ponieważ teraz procedujemy, prawda, może Pan w tej chwili dokonać zmiany treści chwały i taki 

wniosek zgłosić i w tym momencie, jeżeli Pan tego nie robi to Pan wzywa do uwzględnienia wezwania 

Związku Nauczycielstwa Polskiego o uwzględnienie naruszenia prawa i ten akt będzie wyrażony w tej 

uchwale, za chwilę, którą będziecie Państwo glosować” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „rozumiem, ale wniosek jest taki” 

głos zabrał Radca Prawny „Pan nie rozumie, jeżeli jeszcze raz Pan powtarza, że wniosek jest taki, 

Pan tego nie rozumie, stanowisko Rady, jeszcze raz powiem tak, Panie Radny Szanowni Państwo, 

żeby nie było żadnych nieporozumień, Pan tutaj od razu deklaruje, że może chcieć skorzystać              

z uprawnienia poddania kontroli tego aktu prawnego, którą jest uchwała Rady, przez ocenę 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, więc jeżeli Radni teraz przegłosują np. uchwałę w taki 

sposób, że nie uwzględnią tego wezwania to ta pierwsza uchwała, która została podjęta oczywiście jest 

dla mnie bez znaczenia, (nagranie: czas nagrania od 3.22.44 do 3.22.48) natomiast Związek 

Nauczycielstwa wezwał i to jest wyrazem stanowiska Rady, ta uchwała stanowi konsekwencję zajęcia 

stanowiska przez Radę w związku z wezwaniem” 

Przewodnicząca Rady Gminy „Pan zmienia treść uchwały, w jednym punkcie” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „tak, ale Pan Radca tłumaczy, że ma być uchwała głosowana”  

głos zabrał Radca Prawny „chwileczkę, przed chwilą Pan stwierdził, że Pan  nie wnosi żadnych 

zastrzeżeń, poprawek do treści Rady, teraz jeżeli Pani Przewodnicząca pyta Pana o to, to znaczy, że 

Pan chce wnieść jakieś poprawki, to Pan mówi tak chcę wnieść ale Radca mówi coś innego, proszę 

Pana trzeba się zdecydować”   

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Panie Radco proszę się nie unosić, proszę posłuchać w § 2 

jest napisane – nie uwzględnia się wezwania, stawiam wniosek o uwzględnienie, wówczas glosowanie 

nad uchwałą jest bezprzedmiotowe” 

głos zabrał Radca Prawny „czyli chce Pan zmienić treść uchwały, pytałem, jeżeli Pan Radny chce 

zmienić treść uchwały i złoży taki wniosek ”   

głos zabrał Radny Jerzy Modrzejewski „jedna uwaga, proszę Państwa, nie można zmieniać punktu 

drugiego, pozostawiając punkt 1” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „wykreślamy słowo „nie”, niech się Pan Panie Radco 

wypowie” 

głos zabrał Radca Prawny „Panie Radny, Pan jest inicjatorem wniosku, Pan chce zmienić treść 

uchwały wobec powyższego powinien Pan mieć przygotowany projekt zmiany wersji uchwały i Pan 

występuje w tym momencie z takim wnioskiem”   

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „dobrze zmieniam, Panie Radco w takim razie stawiam 

wniosek, stwierdzam w § 1 usuwamy słowo „nie – narusza obowiązujące prawo, w § 2 – uwzględnia 

się wezwanie Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału w Zaniemyślu i to wszystko”  

głos zabrał Radca Prawny „to teraz, co z pierwotną uchwałą” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „Panie Radco jeśli tą uchwałę przegłosujemy to tamtej jest 

głosowanie bezprzedmiotowe, to ja mam Panu muszę to tłumaczyć” 
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głos zabrał Radca Prawny „ona nie jest bezprzedmiotowa” 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „jeśli zgłaszam uchwałę, która stwierdza, że ta nasza uchwała 

narusza obowiązujące prawo i w punkcie drugim uwzględnia się wezwanie Nauczycielstwa Polskiego 

to jest wiadome, że jest to przeciwna uchwała do tej co mamy głosować” 

Przewodnicząca Rady Gminy „no nie wiadomo, Pan powinien jeszcze wprowadzić taką poprawkę, 

która dotyczyłaby tej pierwotnej uchwały, to jest oczywiste” 

głos zabrał Wójt „najdalej idącą po tych wypowiedziach jest uchwała nad, którą Państwo w tej chwili 

obradujecie i to Rada albo przyjmie tą uchwałę większością głosów albo nie i te wszystkie racje po 

uchwale albo będą uwzględnione albo nie i wtedy nie potrzeba cząstkowo pewnych zapisów głosować, 

w treści i w porządku jest uchwała o tej treści, która została wprowadzona na sesję i to, wydaje mi się, 

nie musicie się Państwo zgodzić, należy przeprowadzić uchwałę o tej treści i wynik głosowania będzie 

jasny dla wszystkich” 

Przewodnicząca Rady Gminy „ogłaszam pięć minut przerwy” 

Po przerwie Pani Przewodnicząca zwróciła się do Radnych i powiedziała „padły wnioski Pana 

Radnego” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, który 

powiedział „Pani Przewodnicząca, wycofuję wszystkie moje wnioski” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy „wobec tego przechodzimy do głosowania”    

   

W wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VIII/52/2015 została podjęta przy                                           

9 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

5 głosach „przeciw”  

 

co stanowi załącznik   nr 17  do niniejszego protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

 

1. Wójt odpowiedział na interpelację zgłoszoną przez Radnego Wiesława Grobelnego 

powiedział, że toczą się intensywne prace gospodarki nieruchomościami w Starostwie i Referatu 

Gospodarki Gruntami Urzędu Gminy, Rada Powiatu ma  podjąć uchwałę obniżce wyszacowanej ceny, 

dodatkowej obniżce, gdyż ta obniżka jest poniżej 50% , Wójt zapytał Radnego Powiatowego Pana 

Ryszarda Grześkowiaka, czy Powiat podjął uchwałę?  

głos zabrał Radny Powiatowy pan Ryszard Grześkowiak powiedział, że dzisiaj odbyła się sesja 

powiatowa, jeden z punktów dotyczył Zespołu pałacowego, Zarząd zastosował do sumy 

wynegocjowanej dodatkowy upust, została usunięta ostatnia przeszkoda do podpisania Aktu 

Notarialnego, dalej powiedział, że ma nadzieję, że obiekt będzie dobrze służył nam i następnym 

pokoleniom, jest to na pewno odpowiednia i dobra decyzja       

Wójt powiedział – kolejna przeszkoda została usunięta 

glos zajęła Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Pani Barbara Cukrowska, 

powiedziała, że będzie sporządzony wykaz nieruchomości do sprzedaży upubliczniony na okres trzech 

tygodni tj. 21 dni, po tym terminie można zawrzeć Akt Notarialny  

Wójt, przypuszcza, że do końca miesiąca Akt Notarialny zostanie podpisany i Gmina stanie się 

właścicielem prawnym obiektu, dopowiedział, że Gmina ma porozumienie ze Starostą, że do czasu 

podpisania Aktu Notarialnego Gmina może wykonywać  prace przygotowawcze do uruchomienia 

obiektu 
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2. Wójt odpowiedział na interpelację zgłoszoną przez Radnego Wiesława Grobelnego 

pismo – wniosek zwołujący sesję znajduje się w biurze Rady Gminy, pismo zostanie skserowane                 

i dostarczone Radnemu  

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Małgorzacie Fertale „Pani Przewodnicząca 

Wysoka Rado, pozwólcie państwo, że dokończę moje wystąpienie i zapytam o pewne sprawy, na które 

nie uzyskałam odpowiedzi, cieszę się z wypowiedzi Pana Wójta, z przytoczenia moich słów, jestem 

szczęśliwa, że obiekt pałacowy stanie się własnością samorządu gminnego, powiem dalej, uważa, że 

Gmina powinna zakupić obiekt internatu, ponieważ tego rodzaju zwiększanie zasobów gminy pozwala 

na lepsze zorganizowanie instytucji, wykorzystanie tych obiektów dla celów prospołecznych dla celów 

Gminy, których u nas po prostu brakuje, chciałabym powiedzieć też coś takiego, że chyba żałuję, że 

mówimy o tym samym, a tak właściwie się nie rozumiemy, ale za pewne rzeczy nie mogę 

gwarantować i dlatego chciałabym wyrazić swoją dezaprobatę dla Pani Przewodniczącej i dla Pana 

Wójta, którzy próbują zamykać po dwudziestu pięciu latach demokracji, która gwarantuje nam 

swobodę wyrażania myśli i poglądów, próbują zamykać komuś usta, potem czas wystąpienia czy coś 

w tym rodzaju, a w ostatnim czasie tutaj u nas w Gminie staje się potrzebne, protestuję przeciwko 

temu co Pan Wójt powiedział, przeciwko manipulowaniem słowem i mówieniem o pewnych rzeczach, 

o których nie wypowiedziałam, nie powiedziałam, że płot jest źle robiony, czy coś takiego, nie 

zwróciłam uwagi na rzeczy, które zaczynają być robione, i aby efekt końcowy był jak najlepszy to 

należy uwzględnić te postulaty, które wnosili rodzice i które są bardzo ważne dla organizacji 

bezpieczeństwa szkoły, proszę też nie odnosić moich wystąpień i wycieczek, o monitoringu, mówimy 

o dwóch kamerach, które powinny być zainstalowane na furtkach szkoły, nie celem śledzenia 

nauczycieli czy dzieci tylko celem identyfikowania osób postronnych, które wchodzą na teren szkoły, 

bowiem u nas jest tak akurat usytuowana szkoła, że nie można jej całkowicie zamknąć przed osobami 

postronnymi, powiem tak, szkoła liczy sześćdziesiąt lat i obśmiewanie grzejników, które ciekną, nigdy 

czegoś takiego nie powiedziałam, że ciekną, cieknąć mogą zawory, grzejniki są nieestetyczne, 

brzydkie, zagrażające bezpieczeństwu, liczą sobie, proszę Państwa, lat  pięćdziesiąt, także myślę, że 

naturalną koleją rzeczy podnoszenie wartości majątku gminnego jest również poprzez wprowadzanie 

nowocześnień  i remontów i tak dalej, dlatego takich rzeczy, proszę Państwa, nie róbcie, Pan Wójt 

mówił o zebraniu z rodzicami, czyli nie odpowiedziałabym za to nieudane zebranie dla siebie, a myślę, 

że były tutaj osoby obecne na tym zebraniu,  w zupełności nie postrzegają do Pana Wójta nieudanego 

zebrania z tego powodu, że ja Panu Wójtowi przerywałam, myślę, że to tak zawsze wygląda jak ktoś 

nie odnosi się do kontekstu wypowiedzi tylko notuje sobie pojedyncze słowa i organizuje sobie 

różnorakie wycieczki, proszę Państwa, kiedy mówimy o tej kontrowersyjnej uchwale to mówimy                 

o rozwiązaniu formy organizacyjnej jaką jest  Zespół, która nie ma nic wspólnego z poprawianiem 

warunków uczenia się, wychowania i bezpieczeństwa dzieci i wcale nie mówimy, nigdy nikt nie 

powiedział , że jesteśmy niechętni  do wykorzystywania tych pomieszczeń tylko wręcz przeciwnie 

bylibyśmy bardzo chętni gdyby wdrożone zmiany były przeprowadzone spokojnie w jasno określonej 

procedurze i z określeniem w pierwszej kolejności zasad, które mają służyć dzieciom, a tego nie 

widać, Radni nie ustosunkowują się do wymagań, które niesie za sobą ustawa o systemie oświaty, a 

więc nie ustosunkowują się potrzeb dzieci w zakresie biblioteki, w zakresie świetlicy, w zakresie 

dożywiania, tematu wcale nie ma, słyszymy na okrągło, zawsze tu przejdą, tam wyjdą, coś się zrobi, 

będzie lepiej, nie na tym polega oświata, sprawy należy przygotować odpowiednio wcześnie                         

i wymagają odpowiedniego czasu, żeby później spokojnie i zgodnie z zasadami bezpieczeństwa                
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i opieki, mogły być wdrożone w szkole,  proszę Państwa, chciałam wrócić, nie ironizowałabym też 

liczby podpisów, bo jeżeli Pan Wójt sobie życzy, że tylko 23 tylko podpisy, 23 tak Pan powiedział 

Panie Wójcie, dołóżmy do tego Przewodniczącego Rady Rodziców, w zebraniu rodziców 

uczestniczyło ponad 20 rodziców, już z tego mamy 45, natomiast nie jest to ważne ile, prawo jednego 

rodzica jest prawem, który jest najważniejsze i obojętnie ile tam rodziców podpisało jest to proces 

ważny i mam pytania, których nie dokończyłam zadawać, to w kwestii tej dobrej organizacji to myślę, 

że już się tak zabraliśmy za tą organizację oświaty to trzeba sprawić żeby ona była jasna, przejrzysta, 

zgodna z prawem, z ta moje pytanie do Pana Radnego, z kim ma Pan podpisaną umowę jako 

kierownik schroniska czyli jednostki instytucji oświatowej” 

głos zabrał Radny Ewaryst Pankowski „organem prowadzącym schronisko jest Starostwo 

Powiatowe”   

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „jest pytanie czy jest Pan kierownikiem z konkursu 

głos zabrał Radny Ewaryst Pankowski „w tej chwili nie” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „nigdy Pan nie był, to wszystko na ten temat, proszę Państwa, 

proszę mnie nie pouczać o zasadach kultury, pouczać mogą mnie ci, którzy są mądrzejsi ode mnie                

i prezentują znacznie wyższe zasady, od tych chętnie przyjmuję uwagi, dziękuję ” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Leszkowi Hypkiemu „chciałbym nawiązać 

do wypowiedzi Pani Dyrektor, zrobiła Pani taki zamęt, czuję się w pewnym sensie jako Radny 

znieważany, bo demokracja ma to do siebie, że większość decyduje trudno i tak jest w Sejmie i tak jest 

w Rządzie, nie podoba się Prezydent, ale większość zdecydowała,  musimy to przyjąć do wiadomości        

i w Radzie decyduje większość, nie rozumiem tej nagonki, to nie jest nic innego jak straszna nagonka 

zamętu, pokazywanie siebie w jakimś obliczu człowieka niesamowicie bojącego się o wszystko, ale 

wcale źle nie będzie, a większość decyduje, takie są prawa demokracji” 

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała powiedziała, że  Radnego nie rozumie, a demokracja Pani 

Fertale bardzo się podoba, ma świadomość swoich praw i z tych praw korzysta, dalej powiedziała, że 

uznaje jak najbardziej wynik głosowania Rady ale Radny musi uznać jej prawo odwołania się od tego 

wyniku, bo to jest właśnie ta demokracja, ma prawo do informacji, o którą dopytuje, demokracja ma to 

do siebie aby przestrzegać zasad i przepisów prawa 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Powiatowemu Panu Ryszardowi 

Grześkowiakowi, który powiedział, że dnia dzisiejszego odbyła się sesja powiatowa, jednym                       

z tematów była informacja powiatowego lekarza weterynarii o zagrożeniach jakie niesie afrykański 

pomór świń, choroba bardzo groźna, roznoszona także przez dziki, na odstrzał dzików nie ma decyzji, 

apeluje się aby w okresie zimowym nie dokarmiać dzików,  

Pani Małgorzata Fertała poprosiła Przewodniczącą Rady Gminy o udostępnienie nagrania przebiegu 

dzisiejszej sesji    

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu mieszkance Łękna „witam Państwa bardzo serdecznie, 

witam Pana Wójta, Panią Przewodniczącą, zgromadzonych Radnych , wszystkich Państwa, wszyscy 

jesteśmy bardzo zmęczeni, rozemocjonowani, również jestem zmęczona, proszę wybaczyć jak będę 

mówiła nieskładnie, , większość z Państwa mnie nie zna, ja też większość z Państwa też nie znam, 

dlatego się przedstawię, jestem mieszkańcem Gminy Zaniemyśl od 7 – 8 lat, mieszkam w Łęknie, 

jestem mamą, wrócę do oświaty, jestem mamą dwóch córek, jedna jest w wieku szkolnym, druga                

w wieku przedszkolnym, ale niedługo będzie w wieku szkolnym,  sprawa oświaty bardzo mnie dotyka, 

w Gminie Zaniemyśl, od samego początku jak tu mieszkam, byłam przekonana, że puszczę dzieci do 

szkoły w Zaniemyślu, a dlaczego ich nie puściłam to opowiem Państwu w kilku zdaniach, obydwoje              

z mężem pracujemy w Poznaniu, szkoła funkcjonuje, jak funkcjonuje, nie wyobrażam sobie puścić 

sześcioletniego dziecka do szkoły, która funkcjonuje w trybie nazwijmy to zmianowym, jeżeli 

wyjeżdżam do Poznania do pracy, proszę wybaczyć tą osobistą dykteryjkę, ale bez tego ciężko będzie 
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mówić dalej, jeżeli wyjeżdżam do pracy na godzinę siódmą  co mam zrobić z dzieckiem, nie puszczę 

jej do świetlicy bo w momencie kiedy wyjeżdżam ona jeszcze nie działa, gdy zaczynają się lekcje klas 

pierwszych dwa dni w tygodniu lub trzy siedzi cztery godziny w świetlicy i dopiero wtedy rozpoczyna 

lekcje, patrząc na rozwój mojego dziecka jestem święcie przekonana, że wiedza, którą ma zdobyć 

nigdy jej nie przyswoi tak dobrze jak przyswoi ją, tak mówią pedagodzy, nie przyswoi jej tak dobrze 

jak przyswoiłaby ją w godzinach porannych, jestem pedagogiem, wiem o czym mówię, Szanowni 

Państwo, dla mnie jest ogromny problem, niezmiernie się cieszę, że ta sytuacja ma się zmienić, jest to 

problem nie tylko mój, ale nie będę wypowiadać się za innych rodziców, dlatego, jak Pani Dyrektor 

powiedziała głos każdego pojedynczego rodzica, każdego pojedynczego rodzica każdego 

pojedynczego dziecka jest istotny, dla mnie to jest mój głos najistotniejszy, tak jak powiedziałam jest 

to sytuacja wielu rodziców, o czym być może Państwo możecie nie wiedzieć bo my wyjeżdżamy po 

prostu w miejsca pracy bardzo szybko, a wracamy do miejsca zamieszkania bardzo późno, Ja żeby 

zapewnić dziecku miejsce w szkole musiałam się bardzo gimnastykować, bo przecież jest rejonizacja, 

jeździmy z mężem na zmianę, jeździmy dwoma samochodami, naraża nas to na koszty, koszty 

dodatkowe, których wcale nie musielibyśmy produkować, gdyby moje dzieci mogły chodzić do szkoły 

tutaj w Zaniemyślu, wychodzę z pracy o godzinie piętnastej, biegnę do szkoły odebrać dzieci, które 

również siedzą tam w świetlicy, a właściwie starsza córka by nie musiała, jedziemy do domu, 

rozmawiamy o lekcjach, wracamy do domu robimy lekcje, jest godzina siódma, jemy kolacje, idziemy 

spać, dlaczego mnie Państwo nie znacie bo mnie w Gminie niestety nie ma, a bardzo żałuję, bo 

chociażby mogłabym być częściej na takich spotkaniach jak to, przytoczę, proszę Państwa wypowiedzi 

Pani Dyrektor, przepraszam nie chciałabym tu mówić osobiście, aczkolwiek na to zdania chciałbym 

się powołać, proszę mnie źle nie zrozumieć, mówi Pani, że forma, zarówno organizacyjnym, 

finansowym i pedagogicznym przez 13 lat się sprawdziła, nie Pani Dyrektor forma pod względem 

organizacyjnym nie jest sprawdzona dla takiego pojedynczego rodzica jak Ja, i z tym mam problem, 

jeżeli chodzi o kwestie pedagogiczne Państwo cały czas poruszacie kwestie związane z infrastrukturą, 

monitoringiem czy dzieciom będzie dobrze na nowym terenie, czy nie, Szanowni Państwo, wybierając 

szkołę jako rodzic absolutnie nie kierowałam się tym czy szkoła jest ładna czy brzydka, szkoła, do 

której córka chodzi jest szkołą, którą, ściany są odrapane, w której bardzo się dba o wejścia i wyjścia 

to fakt, ale infrastruktura nie jest imponująca, dla mnie jako do pojedynczego rodzica to jest mało 

ważne, ważne jest serce do dziecka, podejście nauczycieli i pod tym kątem wybierałam szkołę, nie pod 

kątem tego czy są piękne sale i czy wszystko pasuje nam dorosłym, to musi być szkoła przystosowana 

dla dzieci i dla również potrzeb nie tylko bezpieczeństwa ale także potrzeb emocjonalnych, bo to jest 

też dla dzieci ważne, ważne jest również dla rodziców, mówimy tutaj o tym ,że Pani Dyrektor tutaj 

wspomniała na ostatnie Radzie, na ostatnim spotkaniu, że szkoła pod względem pedagogicznym się 

sprawdza, Szanowni Państwo, kiedy wybierałam szkołę, a ponieważ jestem pedagogiem, 

podchodziłam być może troszeczkę inaczej niż inni rodzice, wchodziłam na strony internetowe, które 

Kuratorium Oświaty, wchodziłam na strony internetowe Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej, 

sprawdzałam sobie rankingi szkół, wiem, że ktoś powie, testy są nieważne, ale proszę Państwa, 

czytając artykuł w gazecie nie szukałam Zaniemyśla od góry, wiedziałam, że Zaniemyśl będzie na 

samym dnie, tak nie może być, powinno się zmienić bez względu na to kto będzie Dyrektorem szkoły   

i o to apeluję, proszę Państwa to musi się zmienić bo solą tej ziemi są dzieci, jest młodzież a nie 

budynki, monitoring i to jak wygląda szkoła, proszę Państwa, jeżeli chodzi o szkołę tzw. zmianową 

pozwoliłam sobie skontaktować się z Ministerstwem Edukacji Narodowej z Departamentem jakości  

Edukacji i co usłyszałam – zmianowość nie polega na tym , o której godzinie kończą się lekcje, ale na 

tym o której godzinie się zaczynają, jeżeli funkcjonuje szkoła w godzinach różnych czyli część lekcji 

zaczyna się od godziny ósmej a część tak np. jak u nas o jedenastej, żeby się nie pomylić trzydzieści 

pięć, są oczywiście jeszcze szkoły w większych miastach gdzie są jeszcze późne zmiany, nazywamy to 
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szkoła potocznie zmianową, bo nie ma czegoś takiego w prawie oświatowym jak zmianowość szkół, 

ale nie podoba mi się to jako rodzicowi właśnie temu pojedynczemu, który ma prawo                                 

w demokratycznym kraju, ze moje dziecko miałoby rozpoczynać zajęcia w południe, kiedy tak 

naprawdę  w południe mało co dociera, a mało co dociera jeszcze w grupie rówieśników  gdzie ona 

przed chwilą dzień rozpoczęła  zabawą i grą w monopol, jeżeli takie rzeczy są oczywiście w świetlicy 

zapewniane, tutaj jest mowa również o tym, że działania zaproponowane przez Gminę, za którymi Ja 

jako rodzic stoję szeroko i będę te decyzje popierać, jeżeli one są szkodliwe społecznie to pytam               

w jakim kontekście, bo nigdzie w tej dyskusji tego  nie usłyszałam, co jest społecznie złego w tym, że 

chcemy poprawić warunki nauczania, chciałam jeszcze powiedzieć o tym co mnie interesuje, być 

może nie jest to tutaj poruszane, może nie do końca będzie to Państwo interesować, ale myślę, że 

powinno i myślę, że każdy z nas powinien się mocno nad tym zastanowić, Szanowni Państwo, szkoła 

jest po to żeby rozwijać nasze dzieci, nie uczyć stagnacji  i nie uczyć konfliktów, przez ostatnie 8 lat 

mojej pracy zawodowej zajmowałam się między innymi rozdawaniem stypendium w kwocie trzech 

tysięcy złotych dla uczniów szkół gimnazjalnych i ponad gimnazjalnych,  którzy napotykają na barierę 

o charakterze ekonomicznym, na pewno zgadniecie Państwo sami, że przez ten czas żadnego ucznia 

naszej szkoły nie było w tym Programie,  proszę Państwa, informacja sama do nas nie przyjdzie, a jak 

wiemy informacja jest tą, która rządzi, tek kto posiada kto posiada informację ma władzę, Państwo              

w Gminie jako rodzice, jako dyrekcja, jako włodarze tego nie mieliście, bo nie poszukaliście 

informacji, a warto było, a czasu już nie ma, były Gminy, proszę Państwa, które się do nas zwracały 

same, w połowie roku, pytały, proszę Państwa, kiedy to będzie, czy patrząc na stronę internetową, 

pomijam jej wygląd, omijając to, że strona internetowa świadczy o szkole, niestety, bo chodzę po 

stronach internetowych szkół, dokładnie wiem jak one wyglądają, proszę Państwa strona internetowa 

powinna być wizytówką szkoły, nasza strona internetowa, naszej szkoły wizytówką jej nie jest, mnie 

się ona osobiście nie podoba, to jest oczywiście moje zdanie, proszę Państwa, po co jest strona 

internetowa, po to żeby informować, żeby pokazywać co dana szkoła robi, a jak wejdziecie sobie 

Państwo po dzisiejszym spotkaniu na stronę internetową innych szkół to zobaczycie Państwo, że 

szkoły się rozwijają, że szukają możliwości, że proponują uczniom różnego rodzaju programy, które 

wcale nie kosztują, wystarczy tylko dobra chęć, porozumienie i jest wszystko to co jest dzieciom 

potrzebne, kolejny element ich rozwoju, projekty są różne, proponowane przez różne Fundacje, przez 

Ministerstwo nikt nie broni z nich skorzystać, proszę Państwa projekt, który funkcjonuje w 186 

szkołach w województwa i w ani jednej szkole powiatu średzkiego, „szachy w szkole” jest czymś 

nieocenionym, my z tego nie korzystamy uważam, że to jest błąd, uważam, że jest to błąd Gminy, 

uważam, że jest to błąd Dyrekcji, z takich rzeczy powinno się korzystać  i my jako Gmina powinniśmy 

z tego korzystać, Szanowni Państwo, mówimy tutaj, że sposób organizacji i zarządzanie szkołą                   

w Zaniemyślu sprawdził się i owszem dla nauczycieli, owszem bo Państwo macie oczywiście wtedy 

ułatwiony sposób rozwiązywania swojej sytuacji zawodowej i Ja to rozumiem, ale wydaje mi się, że     

w kwestiach, których teraz podnosimy była dla Państwa tak ogromnym problemem, ze nie jesteście            

w stanie tego przewalczyć, myślę, że jako pedagodzy patrzycie nie tylko na siebie, a przede wszystkim 

patrzycie na dobro dzieci, nie na ściany, nie na monitoring na dobro dzieci, w ostatnim słowie, proszę 

Państwa, chciałabym jeszcze skierować się jeszcze do władz Gminy, proszę Państwa, zbliża się wybór 

nowej Dyrekcji szkół, jednej i drugiej, życzyłabym sobie i bardzo o to proszę jako rodzic, ponieważ 

być może za rok będę miała możliwość posłać swoje dziecko tu do szkoły, żeby wybrany dyrektor był 

osobą światłą, z wizją rozwoju, która patrzy na dobro dzieci, nauczycieli również ale przede 

wszystkim na dobro dzieci, która widzi konieczność rozwoju korzystania z tego co oferuje Państwo              

i instytucje pozarządowe, chcę aby Dyrektor właśnie taki był, Gmina powinna dysponować osobą, 

jeżeli nie w szkole, to w Urzędzie Gminy, która z sercem i entuzjazmem podejdzie do oświaty                     

w naszej Gminie, dlatego, proszę Państwa, że oczywiście Zaniemyśl jest piękny, Zaniemyśl jest coraz 
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piękniejszy, ale to nie ścieżki rowerowe i nie piękne budynki szkoły stanowią sól tego, sól to są te 

dzieciaki i ta młodzież, i to jest, proszę Państwa, najważniejsze i tego powinniśmy się trzymać, jeszcze 

jedną rzecz chciałabym poruszyć, ponieważ zostałam poproszona przez rodziców, którzy nie mają 

odwagi się odezwać, mieliście Państwo Rodzinny Festyn Wakacyjny organizowany na terenie szkoły, 

wczoraj byłam u rodziców z wizytą, chcieli pokazać zdjęcia z festynu, weszli na stronę internetową               

z napisem Rodzinny Festyn Wakacyjny, znaleźli pismo Pani Dyrektor, Pani Dyrektor uważam, że jest 

to działanie wysoko nie etyczne, tak po prostu nie wolno, nie wolno wykorzystywać narzędzia, 

wspólnego dobra jakim jest szkoła, do załatwiania swoich spraw a nawet jeżeli nie swoich spraw 

szkoły, to jest Festyn Rodzinny, rodzice szukają zdjęć swoich pociech, a Pani umieszcza tam swoje 

pismo, Ja się na to nie godziłam jako rodzic i nie dziwię się rodzicom, że się na to nie godzą, po prostu 

Pani Dyrektor oni nie mają odwagi się odezwać , Ja tę odwagę jeszcze mam, dziękuję za uwagę”  

głos zabrała Pani Małgorzata Fertała „chciałam Pani podziękować za ten wystąpienie, powiem tak, 

od razu przeproszę za to pismo, nie miałam świadomości, że gdzieś tam ono w ten sposób zostało 

umieszczone, nie sprawdziłam tego od piątku, nie ukrywam, na pewno to pod wpływem Pani, za co 

bardzo dziękuję, zostanie naprawione, bowiem pismo, intencja była taka, że pismo ma zawisnąć                  

w zupełnie innej zakładce, cieszę się z tej Pani wypowiedzi i żałuję, że nie miałyśmy okazji wcześniej 

się spotkać i na temat naszej oświaty podyskutować, na temat możliwości, bo gdyby one były znane, 

gdyby inicjatywa była taka rodzicielska od każdego indywidualnego rodzica taka inicjatywa z mojej 

strony jest przyjmowana, nigdy nie powiedziałam nie, mówi Pani o tych projektach, chociażby o tym 

projekcie szachy w szkole to nie ukrywam, że o szachach rozmawiamy w tej szkole od dwóch lat, żeby 

takie zajęcia w ogóle były poprowadzone, tylko brakuje nam do tego takiego społecznika, który 

pomógłby nam to zrobić, powiem tak, że jeżeli nie uczestniczymy w tym projekcie, to uczestniczymy 

w wielu innych, nie potrafimy się promować , nie mamy czasu, sił, środków do tego żeby takie strony 

tworzyć, te piękne strony to są strony profesjonalne strony, podejrzewam, że niejednokrotnie są 

tworzone później utrzymywane i udoskonalane  w ramach wynagrodzenia za pieniądze, że nie robią 

tego nauczyciele w formie takich inicjatyw dodatkowych, bezpłatnych tylko zawierane są umowy                  

i taka obsługa informatyczna z zakresem prowadzenia strony jest , proszę pani, wynotowałam sobie 

wiele rzeczy z tego co Pani mówiła, bo one mi się bardzo podobały, natomiast, powiem tak, myślę, że 

każda szkoła funkcjonuje w innym środowisku, każda szkoła ma swoją specyfikę, którą dostosowuje 

do warunków, do zaplecza finansowego, do organizacji i finansów, które zabezpiecza organ 

prowadzący i do możliwości dzieci, my jesteśmy szkołą publiczną, my przyjmujemy wszystkie dzieci, 

ratujemy dzieci, które są dowożone do nas z Kórnika z Domu Dziecka, chodzą do nas dzieci z rodzin 

zastępczych, przyjmujemy dzieci, którym niejednokrotnie w innych szkołach sobie nie radzą, 

dlaczego, ano dlatego, że uważamy, że każdy człowiek jest wartościowy  z tego tytułu po prostu, że 

jest, szanujemy każde dziecko i myślę, że jeśli idzie o atmosferę i stosunek nauczycieli do dzieci to na 

pewno tutaj też moglibyśmy się poszczycić, a wynik egzaminu jest wynikiem średnim, powiem Pani 

tak, wachlarz rozpiętości, które mamy wynika z egzaminów, sprawdzianów i egzaminów 

gimnazjalnych, mieści się w przedziale, ponieważ jest to dzisiaj w procentach, od 2% do 

100%stwarzamy możliwości rozwoju każdego dziecka i uważamy tak, że każde dziecko jest ważne, 

każde jest u nas doceniane i każde jest pełnowartościowe, nawet jeśli nie osiągnie sukcesu na miarę 

80%  czy 90% na egzaminie to jest nasza największą wartością, kształtujemy u niego postawy 

społeczne, które pozwalają mu być wartościowym człowiekiem niekoniecznie kończąc wyższe studia 

ale kształtujemy postawy społeczne, które pozwalają mu się odnaleźć w tym świecie i mieć 

świadomość swoich przydatności dla tego środowiska, o tej organizacji też bym mogła, no żałuję, że 

się nie spotkałyśmy, bo mogłabym z Panią podyskutować  na temat tej zmianowości, dzisiaj to o czym 

my mówimy i z czym się nie zgadzają nauczyciele to nie jest poprawa warunków szkoły i ograniczenie 

zmianowości, ta zmianowość jest na poziomie klasy I – III, to rzeczywiście w jednej izbie lekcyjnej 
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uczą się dwa oddziały klasowe, siłą rzeczy, że jeden skończy i wejdzie następny to następuje ta 

zmianowość, komfortem jest kiedy jedna klasa ma jedną izbę lekcyjna, bo wtedy możemy zaczynać 

zgodnie aktywnością taką życiową, którą bierze każdy z nas w tym dogodnym w rytmie posiada, ale to 

o czym teraz mówimy to jest właśnie tworzenie tych warunków takich przyjaznych dla uczenia, w tej 

chwili nie mówimy o tym, że nauczyciele nie chcą, że Dyrekcja nie chce, że rodzice nie chcą tylko 

mówimy o poczuciu stabilizacji i o takich zmianach, które pozwolą zagwarantować jak najlepsze 

warunki przejścia, do tego niepotrzebne było rozwiązywanie formy organizacyjnej jaką jest Zespół, 

my mówimy o tych, mysię nie zgadzamy z argumentami i że należy rozwiązać Zespół bo w Pałacu ma 

być konkurs na Dyrektora i ma być Dyrektor, który przypilnuje budynku i zajmie się 11 – to 

hektarowym parkiem, bo rola Dyrektora w moim pojmowaniu jak również w przepisach jest znacznie 

wyższa, bardziej doniosła i odpowiedzialna niż rola zarządcy budynku, to właśnie ta rola w zakresie 

organizowania warunków nauczania , warunków uczenia się dziecka, a zgadzam się jak najbardziej              

z Pani tymi ostatnimi słowami, ponieważ jestem związana z oświatą bardzo, bardzo długo życzę tej 

oświacie, w przede dniu wyborów takiego Dyrektora, o którym Pani mówiła, jak najbardziej się pod 

tym podpisuję i szkoda żeśmy się dzisiaj dopiero w tych warunkach poznały i wymienić te poglądy, 

dziękuję bardzo” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała: 

 Radnych i wszystkich chętnych, że 6 lipca br. o godz. 13 – tej będzie można zobaczyć obiekt 

Pałacu wewnątrz i zewnątrz,  

 Radnych, że 6 lipca br. o godz. 14 – tej odbędzie się posiedzenie wspólne Rady Gmin 

   

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy „wobec tego, że porządek obrad na dzień dzisiejszy został 

wyczerpany, zamykam VIII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję za przybycie” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 
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